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· ZHODNOTENIE KONČIACEHO VOLEBNÉHO OBDOBIA ·
Vážení spoluobčania!
Dovoľte mi, aby som sa vám veľmi úprimne poďakoval za 

dôveru, ktorú ste mi prejavili v posledných komunálnych voľ-
bách. Mojou veľkou snahou bolo odvďačiť sa obci za česť byť 
na jej čele rozsiahlymi a všestrannými rozvojovými aktivita-
mi. Napriek všetkým ťažkostiam a vďaka obetavej a tvorivej 
spolupráci so zamestnancami  obecného úradu sa nám podarilo 
realizovať veľké množstvo rozvojových projektov: 
- Rekonštrukcia verejného osvetlenia v obci.
- Prvý investor v priemyselnom parku – Firma OTOLIFT.
- Vybudovanie SOLÁRNEHO VEREJNÉHO OSVETLENIA 

v osade Žofia.
- Rekonštrukcia CHODNÍKA na Štefánikovej ulici od 

„Križana“ po Cergát. 
- Rekonštrukcia CHODNÍKA na Slovenskej ulici. 
- Rekonštrukcia KOMUNIKÁCIE na Slovenskej ulici.
- Rekonštrukcia budovy ZDRAVOTNÉHO STREDISKA s 

bezbariérovým prístupom a výsadbou okolia budovy. 
- Vybudovanie nových priestorov pre potreby ARCHÍVU v 

budove zdravotného strediska.
- Bezplatné získanie UBYTOVACÍCH PRIESTOROV od Firmy 

YSSEL v budove bytového domu na Hviezdoslavovej ulici. 
- Výmena strešnej krytiny a zateplenie budovy OBECNÉHO 

ÚRADU.
- Rekonštrukcia a dobudovanie budovy HASIČSKEJ ZBROJ-

NICE a TECHNICKÝCH SLUŽIEB. 
- Zhotovenie novej AUTOBUSOVEJ ZASTÁVKY na Čikoch.
- Vybudovanie novej dočasnej skládky na BIOODPAD na Ke-

restúri. 
- Osadenie a výmena viacerých dopravných značiek. 
- Rekonštrukcia, zateplenie DOMU SMÚTKU.
- Zakúpenie areálu bývalej živočíšnej výroby na Ľudovítove s 

cieľom vybudovať NOVÝ ZBERNÝ DVOR.
- Úspešný projekt MECHANIZMOV NA TRIEDENÝ ZBER 

v hodnote 680 tisíc eur. 
- Zakúpenie NÁKLADNÉHO VOZIDLA na zvoz triedeného 

odpadu.
- Bezplatné získanie osobného motorového vozidla z KR PZ. 
- Úspešný projekt KOMPOSTÉRY pre každú domácnosť v hod-

note 140 tisíc eur – distribúcia kompostérov bude v závere roka.
- V procese realizácie je úspešný PROJEKT VYBUDOVANIA 

NOVEJ TRIEDY MŠ s detským ihriskom.
- Vybudovanie DETSKÉHO IHRISKA na Komenského ulici 

pri areáli OTJ.
- Obnova a dobudovanie DETSKÉHO IHRISKA pri Barine.
- Úspešný PROJEKT NOVÉHO DETSKÉHO IHRISKA z dotá-

cie ÚRADU VLÁDY v parčíku na Kerestúri – november 2018.
- Nové prvky DETSKÉHO IHRISKA na Ľudovítove – 

november 2018.
- Projekt ROZŠÍRENIA KAMEROVÉHO SYSTÉMU v obci.
- Obnova HROBOVÝCH MIEST obetí 1. sv. vojny na starom 

cintoríne. 

- Údržba STARÉHO CINTORÍNA.
- Nový parčík s plastikou GABRIELA PAULÍKA pri kostole.
- Uskutočnila sa REKONŠTRUKCIA OKIEN v TELOCVIČNI 

A ŠATNIACH v budove ZŠ. 
- Rekonštrukcia TOALIET v BUDOVE ZŠ.
- Zakúpenie ŠATŇOVÝCH SKRINIEK pre žiakov v ZŠ. 
- Obec vyhrala rozhodnutím Okresného súdu Bratislava 1 súd-

ny spor s Pôdohospodárskou platobnou agentúrou po desia-
tich rokoch. Žiaľ, proces ešte nie je ukončený, nakoľko sa 
PPA odvolala na krajský súd, ktorý ešte nerozhodol.

- Obec zriadila vlastnú ZBEROVÚ SPOLOČNOSŤ, ktorá za-
bezpečuje TRIEDENÝ ZBER pre ďalších 19 obcí. Vďaka 
dotáciám OZV ENVI-PAK sme schopní vytvárať pracovné 
príležitosti pre mnohých občanov, nezamestnaných, ktorí 
žili v zlých sociálnych podmienkach. 

- Veľkým úspechom Palárikova je hodnotenie NKÚ ako 
najhospodárnejšej obce v oblasti ODPADOVÉHO 
HOSPODÁRSTVA v rámci celého Slovenska .

NESCHVÁLENÉ PROJEKTY
 Palárikovo malo na dosah úspech prepotrebného CYK-

LOCHODNÍKA v hodnote 600 tisíc eur. Žiaľ, naši poslanci 
pripravený PROJEKT odmietli schváliť. Jeho výstavbou sa 
mohlo zásadne prispieť k bezpečnosti chodcov, cyklistov, detí, 
mamičiek, starších ľudí, ľudí chodiacich na železničnú stanicu 
a do priemyselného parku. 

Neúspechom je i neschválený pripravený projekt vybudo-
vania KANALIZÁCIE v troch ďalších uliciach. Naša obec v 
snahe využiť výzvy eurofondov pripravila a podala projekt 
vybudovania kanalizácie v ďalších troch uliciach. Žiaľ, riadia-
ci orgán MŽP našu žiadosť neschválil, nakoľko obec nespĺňa 
85 % pripojenosť domácností na kanalizáciu v častiach obce, 
kde je kanalizácia vybudovaná.

Nepodarilo sa realizovať výstavbu NÁJOMNÝCH BYTOV 
na Hlavnej ulici. Niektorí účastníci stavebného konania podali 
námietky k výstavbe bytového domu, a preto sa celý projekt 
zastavil. Verím, že iba dočasne a na budúci rok sa dostane pro-
jekt do realizácie. 

Nemohli sme vybudovať ani PRÍSTREŠOK pred domom 
smútku a nový CHODNÍK na cintoríne, nakoľko naši poslanci 
odmietali schváliť navrhované úpravy ROZPOČTU, čo je bežný 
zákonný spôsob riešenia úpravy príjmov a výdavkov obce počas 
roka. Naša obec je vo veľmi dobrej finančnej kondícii, napriek 
tomu naše obecné zastupiteľstvo neschválilo viaceré výdavky.

Medzi neschválené výdavky v úprave rozpočtu obce patrí 
OBNOVA DETSKÉHO IHRISKA pri Barine, pritom  REVÍ-
ZIA  DETSKÝCH IHRÍSK dala návrh na vyradenie starých, 
hnilých a nebezpečných prvkov. 

Poslanci neschválili úhradu KNÍH O PALÁRIKOVE v au-
torstve Karola Kolečániho, ktoré sme vydali pri príležitosti 
osláv výročí obce. 
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Až na tretí pokus – v septembri, obecné zastupiteľstvo 

schválilo finančné prostriedky na  výmenu havarijného sta-
vu výdajnej steny stravy v školskej jedálni. Doposiaľ  neboli 
schválené, ani dofinancované šatňové skrinky v škole, výmena 
roztrhanej opony v DK a pod. Taktiež návrh využiť fondy Eu-
rópskej únie na rekonštrukciu bývalej budovy ZVÄZARMU 
na DETSKÉ JASLE  poslanci nepodporili. Budova už mno-
ho rokov chátra a obec pre ňu nemá žiadne využitie. Takéto 
neštandardné správanie obecného zastupiteľstva bez toho, aby 
jednotliví poslanci niesli akúkoľvek trestno-právnu zodpoved-
nosť za svoje rozhodnutia, škodí obci a vážne ohrozuje jej ďal-
ší úspešný rozvoj.

PODANÉ PROJEKTY PRE ĎALŠIE OBDOBIE 
V snahe plynulého pokračovania rozvojového programu 

obce v tomto jesennom období sme spracovali a podali viacero 
projektov, ktoré po úspešnom schválení by mali byť realizova-
né v budúcom roku. 
- PROJEKT vybudovania kanalizácie v uliciach:  Ulica Česko-

slovenskej armády, Ulica J. Palárika, Dukelská ulica – tento 
projekt zobral ZVAK do svojho rozvojového plánu.

- ŠKOLSKÉ PROJEKTY:
  REKONŠTRUKCIA ODBORNÝCH UČEBNÍ
  REKONŠTRUKCIA VYKUROVNIA v budove ZŠ
  VÝMENA OKIEN V ATRIU
- Projekt VÝSADBY ZELENE v obci z PROGRAMU ROZ-

VOJA DEDINY
- Výstavba NÁJOMNÝCH BYTOV na ulici Hlavnej. 

KULTÚRNO-SPOLOČENSKÝ ŽIVOT OBCE 
je veľmi pestrý a bohatý. Významne k nemu prispievajú záuj-

mové organizácie, škola, dom kultúry i miestne firmy. Všetkým 
patrí za ich úsilie veľká vďaka. Medzi tradičné podujatia v priebe-
hu roka patria uvítanie novorodencov, predvečer 1. mája, koncert 
úcty k starším, vianočný koncert vďaky, varenie guláša a pod. 

Najvýznamnejším podujatím tohto roku boli oslavy 770. 
výročia prvej písomnej zmienky o obci a 70. výročia preme-
novania obce Slovenský Meder na Palárikovo. V nedeľu 11. 
novembra je plánovaná slávnostná sv. omša, kde si pripome-
nieme 100. výročie ukončenia 1. svetovej vojny a vzniku Čes-
koslovenskej republiky. Zároveň by mala byť na budove fary 
odhalená busta Andreja Hlinku, čestného občana našej obce. 

SPOLUPRÁCA S POSLANCAMI 
bola ťažká. Napriek tomu, že po voľbách som sa tešil na 

tvorivú spoluprácu so zvolenými poslancami, moje sklamanie 
z ďalšieho konfrontačného vývoja bolo o to väčšie. Čo bolo 
príčinou takéhoto nepriaznivého vývoja vzťahov? Dôvod bol 
veľmi jednoduchý, spočívajúci v povahových vlastnostiach 
človeka. Ukázalo sa to už na prvom slávnostnom zasadnutí, 
keď jeho rokovanie na podnet poslanca R. Židuliaka bolo pre-
rušené. Poslanci odišli z rokovacej sály  domu kultúry  a po 
prestávke predložil poslanec R. Židuliak na schválenie úplne 
iné návrhy, na akých sa pred tým, ako býva zvykom, dohod-
li novozvolený starosta s novozvolenými poslancami.  Bol to 
jav nevídaný, neštandardný, ale pritom jasný signál starostovi, 
KOHO vôli by mal podliehať pri riadení obce. 

Počas štyroch rokov zasadania obecného zastupiteľstva boli 
zbytočne zdĺhavé, neproduktívne nekonštruktívne a konfron-
tačné,  nezriedka trvajúce 5 – 6 hodín. Postupne sa vytvorila 
skupinka siedmich poslancov, ktorých spojil boj proti CYK-
LOCHODNÍKU a PLÁNU INVESTORA obnoviť chov oší-
paných na Šándori.

Nepochopiteľná je kandidatúra na starostu obce poslanca 
Rudolfa Kodadu, ktorý najviac bojoval proti výstavbe CYK-

LOCHODNÍKA, pritom mu nevadí, že zasypal priekopy pri jeho 
kvetinárstve, vytvoril tam parkoviská a zabránil tým odtekaniu 
dažďových vôd a odhŕňaniu snehu z priľahlých komunikácií.

Pre mňa osobne bolo veľkou traumou každé zasadanie obec-
ného zastupiteľstva napriek tomu, že sa obci výnimočne darilo.

Mgr. Jozef Derňár
starosta obce

Palárikovo je vyspelá obec s neobyčajným potenciálom a 
veľkou perspektívou rozvoja. Hrdí sme na nádherný kaštieľ 
s parkom. Obec má priemyselný park, ktorý je veľkým roz-
vojovým potenciálom nielen pre Palárikovo, ale i región. V 
Palárikove je prosperujúci poľnohospodársky podnik s welne-
som a ďalšími obohacujúcimi ponukami služieb a relaxu. Je 
tu HOSPIC, nenahraditeľné zariadenie pre odkázaných ľudí 
v ťažkom zdravotnom položení. Palárikovo je pokladané za 
jednotku v TRIEDENOM ZBERE TKO v rámci celého Slo-
venska. Obec má vlastnú ZBEROVÚ SPOLOČNOSŤ, ktorá 
poskytuje pracovné možnosti desiatkam ľudí, ktorí by si ťaž-
ko našli prácu na trhu práce. Palárikovo je estetická obec s 
udržiavanou zeleňou a miestnymi kultúrnymi pamiatkami. 
Bohatstvom obce je množstvo záujmových organizácií. Žijú 
tu nadané a úspešné osobnosti, ktoré dosahujú vo svojich zá-
ujmových činnostiach európske i svetové úspechy. Palárikovo 
má ideálne podmienky pre spokojný a šťastný život našich ob-
čanov. Ambíciou našej obce do budúcna je stať sa aj turisticky 
atraktívnou obcou v rámci celého regiónu.

Mgr. Jozef Derňár
starosta obce

PALÁRIKOVO JE VYSPELÁ OBEC 
S VEĽKÝM ROZVOJOVÝM 

POTENCIÁLOM
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FARMA OŠÍPANÝCH 
PALÁRIKOVO-ŠÁNDOR, OBNOVA CHOVU

Veľkou témou tohto volebného obdobia bol PROJEKT OB-
NOVY CHOVU OŠÍPANÝCH na Šándori. Hlavnými odpor-
cami proti tejto investícii boli poslanci A. Husková a R. Ži-
duliak. Na prvý pohľad je tu ich obdivuhodná snaha ochrániť 
Palárikovo pred možným ohrozením životného prostredia. Aká 
je však skutočná pravda?!

Po mnohých rokoch chátrania sa podarilo Poľnohospodár-
skemu družstvu v Palárikove predať nevyužívaný areál živo-
číšnej výroby v časti ŠANDOR. Nový vlastník areálu  začal 
s projektovou prípravou OBNOVY CHOVU ošípaných. Nie-
ktorí naši občania sa tešili, že tam nájdu zamestnanie, iní sa 
obávali možného ohrozenia životného prostredia v obci. 

V predchádzajúcom volebnom období pri verejnom preroko-
vaní tohto zámeru v roku 2014 občania namietali, rovnako ako 
vtedajší starosta B. Roštecký, že takáto investícia môže ohro-
ziť životné prostredie v obci – ovzdušie, pôdu i nehnuteľnosti 
zvýšenou kamiónovou dopravou. Naši poslanci A. Husková a 
R. Židuliak, ktorí sa tohto verejného prerokovania zúčastnili, ob-
hajovali túto investíciu, že pre obec to nebude ohrozenie a niet 
dôvodu na obavy. Svedčí o tom výpis zo zápisnice z verejného 
prerokovania a ďalších oficiálnych dokumentov :

Tieto výňatky z oficiálnych dokumentov sú skrátenou ilu-
stráciou jednotlivých vyjadrení.

Aj na základe týchto podporných stanovísk našich poslancov a 
predstaviteľov poľnohospodárov, EIA – čiže POSUDZOVANIE 
VPLYVOV NA ŽIVOTNÉ PROSTREDIE úspešne prešlo. Firma 
Agrovýkrm mohla pokračovať v projektovej príprave investície.

Chápem, že plány a záujmy sa môžu meniť, ale občania obce 
by sa mali dozvedieť pravdu, prečo celý projekt naši vtedajší 
poslanci najprv podporovali a potom tí istí poslanci zásadne 
zmenili názor, postavili sa proti výstavbe a po dedine rozoslali 
letáky plné nepravdy, osočujúce starostu obce. Bolo to na trest-
né stíhanie za ohováranie, no nechcel som, aby sa o Palárikove 
šírili bulvárne správy, aké tu máme „pekné“ vzťahy medzi or-
gánmi samosprávy. Je mi len ľúto, že sedmička poslancov sa 
nesnažila poznať skutočnú  pravdu v celom procese. 

Výňatok z oficiálneho stanoviska našej obce Slovenskej in-
špekcii životného prostredia:

Mgr. Jozef Derňár
starosta obce
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∙ NA ZÁVER ∙
Okrem zmeny na poste starostu obce významnou zme-

nou na obecnom úrade bude i odchod na zaslúžený dô-
chodok  prednostky obecného úradu pani Alžbety Jan-
kulárovej. Aj vďaka jej  veľkému úsiliu, poznatkom a 
pracovitosti sa nám v Palárikove celé roky darilo. Patrí jej 
moje veľké poďakovanie za  prínos v rozvoji našej obce, 
dobré fungovanie agendy samosprávy i jej obetavú spolu-
prácu.  Nástupkyňou p. prednostky bude JUDr. Kristína 
Slivoňová, ktorá na seba vezme veľké bremeno nových 
povinností. Rovnako sa chcem poďakovať pani Eve Ku-
rucovej, ktorá po mnohých rokoch zodpovednej a nároč-
nej práci pri vedení rozpočtu obce taktiež odchádza do 

dôchodku. Jej nástupkyňou je Ing. Zuzana Kovačiková. 
Obom novým pracovníčkam obce na obecnom úrade že-
lám veľa úspechov v práci pri zabezpečovaní chodu našej 
samosprávy.

Ja osobne končím po štyroch volebných obdobiach vo 
funkcii starostu obce. Bolo to náročné obdobie, počas kto-
rého nebol čas na rodinu, záujmy, oddych. Tešil som sa 
dôvere našich občanov a všetky svoje sily a poznatky som 
chcel využiť pri všestrannom rozvoji našej obce. Verím, 
že naši občania, voliči, si vyberú rozumne novú HLAVU 
OBCE, ktorá bude obhajovať predovšetkým záujmy obce 
a jej občanov.

Mgr. Jozef Derňár,
starosta obce

FIRMA OTOLIFT PRISPIEVA K PESTROSTI ŽIVOTA OBCE
Medzi podujatia, ktoré sú obohatením spoločenského života 

v obci, patrí i deň otvorených dverí firmy Otolift v areáli ich 
závodu. Zamestnanci spolu s rodinnými príslušníkmi absolvo-
vali zaujímavé podujatie plné atrakcií pre tých menších a užili 
si aj bohaté pohostenie. 

Zásluhou firmy Otolift sme si mohli prezrieť aj neveľkú 
prehliadku historických vozidiel, ktorá sa uskutočnila 1. sep-
tembra v areáli kaštieľa.

Mgr. Jozef Derňár,
starosta obce

FÍNSKA DELEGÁCIA V PALÁRIKOVE
Palárikovo bolo jeden deň hostiteľom ne-

všednej návštevy zo severného Fínska. V 
rámci budovania partnerstiev, spoznávania sa 
a zbližovania kultúr krajín Európy navštívila 
Palárikovo osemčlenná skupina členov zdru-
ženia, ktoré má záujem o partnerstvo s na-
ším Mikroregiónom Cedron-Nitrava. Našich 
hostí po Palárikove, kaštieli, veľkom parku i 
bažantnici sprevádzala manažérka Mirkrore-
giónu Cedron-Nitrava Mgr. Danka Kozáková, 
správca kaštieľa Mgr. Matúš Pacelt, zástupca 
štátnych lesov Ing. Zdenko Kovačik, zástupca 
poľovného združenia Bažant Mgr. Igor Borza 
a starosta obce Palárikovo Mgr. Jozef Derňár.

GENERÁLNA RIADITEĽKA ENVI-PAKU 
NA NÁVŠTEVE PALÁRIKOVA

Naša obec už dva roky organizuje triedený zber KO v no-
vých legislatívno-organizačných podmienkach. Obec zriadila 
ZBEROVÚ SPOLOČNOSŤ, ktorá má zmluvný vzťah s OR-
GANIZÁCIOU ZODPOVEDNOSTI VÝROBCOV (OZV), 
ENVI-PAK. Táto OZV mesačne uhrádza našej obci náklady 
na triedený zber vo výške cca 21 000,00 eur. O dobrých vzťa-
hoch a perspektívach ďalšieho rozvoja svedčí i nedávna náv-
števa Palárikova generálnej riaditeľky ENVI-PAKu Hany No-
votnej. Na stretnutí sme potvrdili obojstranný záujem o ďalšiu 
spoluprácu. Oboznámili sme sa i s nastavením ďalšej stratégie 
v oblasti TKO a triedeného zberu s ohľadom na očakávané 
legislatívne zmeny odpadového hospodárstva. Palárikovu bol 
daný prísľub poskytnutia nadštandardných podmienok vo vzá-
jomnej spolupráci. 

Mgr. Jozef Derňár,
starosta obce
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VOĽBY DO SAMOSPRÁVY 2018
Miestna volebná komisia v Palárikove dňa 26.9.2018 uve-

rejnila zoznam zaregistrovaných kandidátov pre voľby do 
obecného zastupiteľstva. Zaregistrovaní boli títo kandidáti 
(v abecednom poradí):
Viktor Berkeš, 25 r., manažér gastronómie, nezávislý kandidát,
Igor Borza, Mgr., 53 r., majster odborného výcviku, Smer – 

sociálna demokracia, Slovenská národná strana,
Jaroslav Bujaček, 53 r., súkromný podnikateľ, nezávislý 

kandidát,
Jozef Derňár, Mgr., 65 r., starosta obce, Smer – sociálna 

demokracia, Slovenská národná strana,
Jaroslav Garaj, Bc., 57 r., výsluhový dôchodca, Smer – 

sociálna demokracia, Slovenská národná strana,
Jozef Huska, Ing., PhD., 37 r., projektový manažér, nezávislý 

kandidát,
Alžbeta Husková, Ing., 63 r., dôchodkyňa, nezávislá 

kandidátka,
Martin Jančár, PhDr., 37 r., podnikateľ, nezávislý kandidát,
Monika Jankechová, prof. PhDr. Mgr., PhD., 43 r., 

vysokoškolská pedagogička, nezávislá kandidátka,
Alžbeta Jankulárová, 68 r., prednostka obecného úradu, Smer 

– sociálna demokracia, Slovenská národná strana,
Boris Karas, 31 r., technik – predajca, nezávislý kandidát,
Rudolf Kodada, Mgr., 55 r., obchodný manažér, nezávislý 

kandidát,
Ľudmila Košíková, 58 r., ekonómka, nezávislá kandidátka,
Štefan Kovalčík, Ing., 61 r., ekonóm, Smer – sociálna 

demokracia, Slovenská národná strana,
Lukáš Krásny, Mgr., 33 r., obchodný zástupca, nezávislý 

kandidát,
Mária Ostrihoňová, Bc., 56 r., sociálna pracovníčka, Smer – 

sociálna demokracia, Slovenská národná strana,
Katarína Pechová, Mgr., 42 r., tajomníčka, stredoškolská 

pedagogička, nezávislá kandidátka,
Igor Rezdovič, Ing., 45 r., THP pracovník, nezávislý kandidát,
Mário Rudinský, Mgr., 29 r., manažér, nezávislý kandidát,
Tomáš Slivoň, 43 r., dopravný dispečer, Smer - sociálna 

demokracia, Slovenská národná strana,
Dušan Szabó, Bc., 34 r., signalista, nezávislý kandidát,

Pavol Szabó, Mgr. Bc., 27 r., špecialista programovania fondov, 
nezávislý kandidát,

Jaroslav Széplaky, Ing., MBA, 35 r., technický pracovník, 
Smer -  sociálna demokracia, Slovenská národná strana,

Jana Tatárová, 42 r., učiteľka, nezávislá kandidátka,
Marek Tomšík, 42 r., živnostník, Smer – sociálna demokracia, 

Slovenská národná strana,
Miroslava Tóthová, PaedDr., 47 r., učiteľka v ZŠ, Smer – 

sociálna demokracia, Slovenská národná strana,
Marek Zálešák, 37 r., projektant, nezávislý kandidát,
Róbert Židuliak, Ing., 39 r., predseda PD, nezávislý kandidát,

Na hlasovacom lístku pre voľby do obecného zastupiteľstva 
volič zakrúžkovaním poradových čísiel označí kandidátov, pre 
ktorých hlasuje. Hlas môže dať najviac 11 kandidátom. V 
prípade, že nezakrúžkuje poradové číslo ani jedného kandidáta 
alebo zakrúžkuje poradové číslo viac ako 11 kandidátov, bude 
jeho hlasovací lístok neplatný.

Pre voľby starostu obce miestna volebná komisia zaregis-
trovala nasledovných kandidátov (v abecednom poradí):
Erika Galbavá, 52 r., referentka, nezávislá kandidátka,
Ľubica Karasová, Mgr., 47 r., účtovníčka, Smer – sociálna 

demokracia, Slovenská národná strana,
Rudolf Kodada, Mgr., 55 r., obchodný manažér, nezávislý 

kandidát,
Lukáš Krásny, Mgr., 33 r., obchodný zástupca, nezávislý 

kandidát,
Miroslav Kubala, 55 r., veterinárny technik, nezávislý kandidát,
Mário Rudinský, Mgr., 29 r., manažér, nezávislý kandidát.

Volič na hlasovacom lístku pre voľby starostu obce zakrúž-
kuje poradové číslo jedného kandidáta, pre ktorého hlasuje. V 
príde, že volič neoznačí zakrúžkovaním ani jedného kandidáta 
alebo označí viac ako jedného kandidáta, bude jeho hlasovací 
lístok neplatný.

Voľby sa uskutočnia 10.11.2018. Volebné miestnosti v Zák-
ladnej škole s materskou školou K. Strmeňa v Palárikove budú  
otvorené v čase od 7.00 hod. do 22.00 hod.

Kristína Slivoňová, 
zapisovateľka MVK

Železnice Slovenskej republiky  pri-
pravujú projektovú dokumentáciu pre 
stavebné povolenie a realizáciu stavby „ 
ŽST Nové Zámky – ŽST Palárikovo“, 
rekonštrukcia koľaje č. 1 a č. 2“.

Dôvodom navrhovanej rekonštruk-
cie je dosiahnutie normového stavu a 
zlepšenie bezpečnosti a plynulosti že-
lezničnej dopravy, zníženie nákladov 
na údržbu železničného zvršku a spod-
ku, dosiahnutie vyššieho kvalitatívneho 
štandardu osobnej dopravy.

V rámci stavby bude riešená  aj rekon-
štrukcia TV a ukoľajnenia, rekonštrukcia 
zastávky Ľudovítov (nástupištia, plochy 
pre cestujúcich, vonkajšie osvetlenie), 

ako aj rekonštrukcia železničného prie-
cestia v žkm 139,083. Počas rekonštruk-
cie železničného priecestia na Ľudoví-
tove bude po nevyhnutne nutnú dobu 
železničné priecestie uzatvorené a dopra-
va bude riešená obchádzkovými trasami.

V celom úseku bude riešené aj odstrá-
nenie náletovej zelene ohrozujúcej bez-
pečnosť dopravy.

Po rekonštrukcii sa traťová rýchlosť 
zvýši na 140 km/h. Plánovaná doba vý-
stavby je 10 mesiacov, v závislosti od 
začiatku výstavby vo vzťahu ku klima-
tickým podmienkach. Navrhovaný ter-
mín začatia a ukončenia stavby je pred-
pokladaný v období 02.2019 – 11.2019.

Existujúca cesta Tvrdošovce – Nové 
Zámky  bola postavená v 40. rokoch mi-
nulého storočia. Podľa historických do-
kumentov (orofotomapy) sa jej smerové 
a výškové vedenie, šírkové usporiadanie 
nemenilo. Pridali sa len 3 obojstranné 
autobusové zastávky na úkor priekop. 
V auguste 2018 sa v Komárne  konalo 
záverečné prerokovanie konceptu spra-
covanej projektovej dokumentácie pre 
stavbu „I/75 Tvrdošovce – Nové Zám-
ky“ za účasti projektanta, objednávate-
ľa, zástupcov dotknutých organizácií, 
orgánov štátnej správy ako aj správcov 
dotknutých inžinierskych sietí.  Z pred-
loženého technického riešenia nás zau-

∙ PRIPRAVOVANÉ STAVBY, KTORÉ ZLEPŠIA PODMIENKY V NAŠEJ OBCI ∙
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PREDSTAVUJEME OSOBNOSTI PALÁRIKOVA 
· TOMÁŠ SLIVOŇ ·

jalo, že projektant navrhuje (na Čikoch) 
na ceste I/75 v križovaní s cestou II/580 
a III/1497  pridať  ľavý odbočovací pruh 
na Palárikovo a tiež na Šurany a pravý 
odbočovací klín na Šurany. Na odbo-
čovacích cestách sa navrhujú spevnené 
stredové ostrovčeky.

V križovatke na Ľudovítov  je navrhnuté 
na ceste I/75 pridať ľavý odobčovací pruh 
+ ochranný dopravný tieň na protiľahlom 
ramene.  Existujúce autobusové zastávky 

budú ponechané aj po modernizácie cesty, 
avšak  budú čiastočne presunuté. V rámci 
prípravy stavby  sa navrhuje tiež odstrá-
nenie prestárleho stromoradia a nepovole-
ných reklamných zariadení. Projekt rieši 
dopravné značenie ale aj obchádzkové 
trasy počas plánovanej výstavby.

Z ostatného prívalového dažďa, keď 
vznikla tzv. vnútorná voda v lokalite 
okolo základnej školy, sme zistili, že 
vandali odcudzili a poškodili  liatinové 

vpusty do Cergáta. Preto sme žiadali 
správcu toku o prijatie opatrení na od-
stránenie nedostatkov. 

V závere augusta 2018 zástupca SVP 
š. p. Správy povodia Dolnej Nitry potvr-
dil, že všetky vpusty sú funkčné, pôvod-
ne liatinové sú nahradené umelohmot-
nými, t.j. protipovodňové opatrenia boli 
zabezpečené.

Alžbeta Jankulárová,
prednostka Ocú

Kto by v Palárikove nepoznal Tomáša Slivoňa? Kedysi sme 
si ho spájali s kuchyňou Poľno SME a keď varechu pustil z 
ruky, viac času venuje rodine, ale nielen svojej vlastnej, ale i ha-
sičskej. Jeho práca na zmeny mu poskytuje priestor i na prácu v 
Dobrovoľnom hasičskom zbore v Palárikove, na prácu s deťmi 
a mládežou a dokonca pracuje ako hasič i na vyššej úrovni. Je 
veľmi zanieteným človekom a vidieť, že má svoje hobby rád. 

Trošku sme ho vyspovedali, aby sme čitateľom predstavili 
nielen jeho osobu, ale prostredníctvom nej i Dobrovoľný hasič-
ský zbor v Palárikove.

Tomáš, ako dlho pracuješ s hasičmi? Odkedy si vlastne 
hasič?

Členom Dobrovoľného hasičského zboru v Palárikove som 
od roku 1992 a v roku 1991 som začal súťažiť za Palárikovo 
v dorasteneckom družstve. Odvtedy sa podieľam na činnosti 
nášho zboru.
Chodil si na základnej do hasičského krúžku?

Paradoxne ako žiak našej  školy som nikdy nebol členom ha-
sičského krúžku, ale deťom, hasičom,  sa venujem od roku 1995.
Akú hodnosť máš ako hasič? A akú funkciu zastávaš v DHZ?

Moja hodnosť v rámci Dobrovoľnej požiarnej ochrany je 
mladší inšpektor, čo je vo vyobrazení hodnosti približne to-
tožné s vojenskou hodnosťou major. V rámci Palárikova som 
zástupca veliteľa pre prácu s mládežou. V okrese ma zvolili za 
predsedu Územnej organizácie SR v NZ. V krajských štruk-
túrach zastupujem okres Nové Zámky.  Som členom Snemu 
DPO v Bratislave, kde taktiež zastupujem celý náš okres.

Koľko je v Palárikove hasičov? A z toho aktívnych a detí?
V súčasnosti máme 32 členov – hasičov, z ktorých je značná 

časť už riadne vyškolená a vybavená, aby mohli plnohodnotne 
zasahovať pri požiaroch a ostatných udalostiach, pri ktorých je 
ohrozený majetok a život našich spoluobčanov. Samozrejme os-
tatní sa podieľajú na činnosti zboru a napr. aj zabezpečovania  
kultúrno-spoločenských akcií v obci.

V krúžku na našej škole v súčasnosti pracuje 20 detí. Krú-
žok mávame každý pondelok o 15.00 hod., teda keď nie som 
v práci.  
Zaujímavé je, že hasičský krúžok vydržal až dodnes, prežil 
všetky obdobia a funguje neustále. Čo myslíš, čím to je?

No je to fakt veľa rokov, čo krúžok existuje,  ani neviem koľ-
ko. Krúžok som prevzal po dlhoročnom vedúcom p. Františko-
vi Kukučkovi a dodnes sa  podarilo udržať záujem o hasičstvo 
medzi mládežou. Každoročne sa zúčastňujeme súťaží v rámci 
okresu. V posledných rokoch sa rozbehlo množstvo pohárových 
súťaží, takže máme čo robiť, aby sme sa stíhali na ne pripraviť. 
Pred dvomi rokmi sme v škole rozbehli ešte aj prípravu na súťaž 
Mladý záchranár civilnej ochrany.
Je hasičstvo atraktívne pre žiakov?

Myslím, že áno. Množstvo času venujem práci s hasičským 
náradím, viazaniu uzlov, rôznym štafetovým behom, pri kto-
rých je dôležitá vzájomná spolupráca, bez ktorej sa nedajú čakať 
úspechy v hasičskom športe a naučiť sa spolupracovať je pre deti 
dôležité aj v ich ďalšom štúdiu a živote.    
Pri akých akciách zasahujú naši palárikovskí hasiči?

Zasahujeme pri požiaroch, živelných pohromách a tiež sme 
prizývaní na technické zásahy pri nehodách. Samozrejme pri 
zásahoch musíme spolupracovať so štátnymi hasičmi- profe-
sionálmi.
Ktorý zásah, pri ktorom bol váš DHZ, sa ti zdal najzaují-
mavejší?

Viacero zásahov sme mali pri požiaroch suchého  porastu, 
hlavne popri železničnej trati. Pomáhali sme pri zdolávaní po-
žiaru stolárskej dielne. Pravidelne robíme výjazdy pri veterných 
smrštiach a lokálnych povodniach.
Aká je tvoja profesia, čo si vyštudoval a kde pracuješ?

Momentálne pracujem ako dopravný dispečer v Dusle Šaľa. 
Vyštudovanú mám dopravnú priemyslovku v  Trnave.
Na akých súťažiach sa zúčastňujú tvoji zverenci?

Súťažíme na okresných kolách hry Plameň a na pohárových 
súťažiach s deťmi. Zároveň sa snažím pomáhať pri tréningoch a 
súťažiach dospelých a dokonca,  ak je treba, ešte si aj zasúťažím. 
Taktiež chodím rozhodovať okresné a krajské súťaže. A ako zá-
stupca okresu Nové Zámky aj celoštátne kolá detských súťaží.
Ktoré víťazstvá boli najcennejšie?
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Pred piatimi rokmi sme postúpili s mladými hasičmi na 

krajskú súťaž Plameň a každoročne sa podarí získať popredné 
umiestnenia na pohárových súťažiach.
Čo plánujete v budúcnosti  s palárikovským DHZ?

Ako som už spomínal vybavenie zboru po technickej stránke 
je na vysokej úrovni. Postupne školíme hasičov, aby sme splnili 
všetky legislatívne podmienky. V tomto roku sa podarilo opraviť 
Hasičskú zbrojnicu z dotácie ministerstva vnútra a s príspevkom 
obce. Je tu myslím na čom stavať a pokračovať v dobrovoľníckej 
práci či už s deťmi alebo dospelými hasičmi našej obce.

Čo myslíš, aká budúcnosť čaká dobrovoľné hasičstvo?
Kým sú ľudia ochotní pracovať vo svojom voľnom čase, cho-

diť na školenia, kurzy atď., kým má štát záujem na tom, aby 
dobrovoľní hasiči mali dobré technické vybavenie a prispieva na 
jeho obnovu, kým obec vytvára podmienky pre prácu dobrovoľ-
ných hasičov či materiálne alebo fi nančne, lebo chce, aby sme 
fungovali nielen formálne, ale naozaj boli pripravení zasiahnuť 
a mali všetky potrebné oprávnenia na to, tak nemám obavy o 
budúcnosť dobrovoľných hasičov. 

Za rozhovor ďakuje a veľa chuti v hasičskej práci želá 
Slavomíra Slivoňová

VÁPENKÁRSTVO NA SKÝCOVE

Na priateľské pozvanie Miestnej organizácie Jednoty dô-
chodcov Skýcov  a tiež starostu obce Skýcov  naša základná 
organizácia JDS pozvanie s radosťou prijala. 11.9.2018 sme 
spoločne odcestovali k našim priateľom. Zvítanie bolo veľmi 
srdečné tak, ako to medzi vzácnymi priateľmi zvykne byť. 

Úvodom sme spoločne položili kvety k pomníku pripomí-
najúcemu zverstvá druhej svetovej vojny v centre Skýcova.  

V spoločenskej sále kultúrneho domu nás čakalo ofi ciálne 
srdečné privítanie s chutným občerstvením. Naším darčekom 
bolo okrem iného vystúpenie tanečnej skupiny SENIORKA.

Po prehliadke pamätnej izby SNP sme prešli peknou upra-
venou dedinou do kostola. Zo vstupnej terasy sme vychutná-
vali krásnu vyhliadku na v kotline rozprestretú dedinku, ale 
aj na renesančný kaštieľ, ktorý je významnou pamiatkou z r. 
1663, čiastočne aj na Hrušovský hrad.

Priatelia sa pochválili novou modernou krížovou cestou.
Postupne sme sa presunuli k náučnému chodníku Vápenný 

vrch. Vápenkárstvo patrilo na Skýcove k najstarším remeslám. 
Starousadlíci boli pastieri dobytka, mýtnici, sklári, drevoruba-
či, obchodníci a sluhovia na panských majetkoch patriacich k 
hradu Hrušov a ku kaštieľu v centre obce. Podľa slov našich 

hostiteľov  história  vápenkárstva hovorí o existencii viac ako 
100 vápenných pecí a o rovnakom počte vápencových lomov 
a štôlní v bezprostrednom okolí. Konkurenčné prostredie pri-
viedlo skýcovských vápenkárov  na myšlienku spoločného vy-
užívania bohatstva  „Vápenného vrchu“ ako zdroja vápenca a 
založili spoločenstvo urbárnikov.  Z pôvodne funkčných pecí 
ostali len málo zreteľné siluety poslednej z nich. 

Už z diaľky sme zaznamenali rozpálenú vápennú pec. Pri-
sadli sme si a členovia spevokolu Vápenkári nás sprevádzali 
krásnymi pesničkami. Po chvíľke sa rozospievala celá pospo-
litosť. Bolo nám veselo, bolo nám krásne, ešte aj to slniečko 
chvíľami schované pod mrakom vykuklo a spríjemnilo nám 
priateľské popoludnie. Ťažko sa nám lúčilo, pretože sme si 
uvedomovali, ako nám je spolu dobre. Naozaj priateľstvo je 
niekedy viac ako láska...

Veríme, že naši priatelia prídu na naše pozvanie zase k 
nám, aby sme sa mohli s úsmevom na tvári opätovne v druž-
nej besede stretnúť.

Alžbeta Jankulárová,
Predseda MO Jednoty dôchodcov
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SPOJME SILY PRE ZDRAVIE

Neustále si pripomíname, že pohyb a športovanie je potreb-
né zaradiť do svojho životného štýlu aj v seniorskom veku. Aj 
preto sme sa zapojili do projektu „Spojme sily pre zdravie“, 
ktorý sme realizovali v úzkej spolupráci s našou samosprávou 
a za fi nančnej podpory Nitrianskeho samosprávneho kraja.

5. septembra 2018 sme sa stretli na ihrisku obecnej telovýchov-
nej jednoty a takmer všetci sme prišli vyzbrojení vlastným bicyk-
lom, tak ako nás k tomu vyzýval plagát zverejnený v minulom 
čísle „Našich novín“ – dedko a babka s bicyklom.  Našu spoloč-
nú dopoludňajšiu aktivitu odštartoval Mgr. Jozef Derňár, starosta 
obce, s prianím príjemného športovania a  skorého stretnutia.

Počasie bolo primerané, slniečko nás optimisticky posme-
ľovalo k síce nenáročnej, ale príjemnej cyklotúre z Palárikova 
do Tvrdošoviec a späť. Takmer päťdesiatka členov Jednoty 
dôchodcov sa do obeda bicyklovala. A nielen to, počas jazdy 
sme si vymieňali dojmy z okolitej prírody, nevyrobili sme a 
ani sme nezaznamenali žiadne dopravné kolízie, iba dva malé 
technické problémy. Na obed sme sa šťastlivo  a s úsmevom 
na tvárach vracali do cieľa, kde nás čakala odmena vo forme 
modrého trička, medaila so znakom cyklistu a vynikajúci kot-
líkový guláš z kuchárskej varešky Karola Záhorského.

Na záver sme spoločne konštatovali, že sme opätovne pre-
žili príjemný deň v perfektnej spoločnosti, kde si každý s kaž-
dým má čo povedať a hlavne navzájom sa povzbudiť.

Alžbeta Jankulárová,
Predseda MO Jednoty dôchodcov
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OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO PALÁRIKOVO UZNESENIE ČÍSLO 38/180816 

OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO PALÁRIKOVO UZNESENIE ČÍSLO 39/180913 

I.
Obecné zastupiteľstvo Palárikovo

u r č u j e
v súlade s § 11 ods. 3 zákona Slovenskej národnej rady č. 
369/1990 Zb.  o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov  
na celé nasledujúce volebné obdobie: 2018 – 2022 počet poslan-
cov Obecného zastupiteľstva obce Palárikovo: 11 poslancov.

II.
Obecné zastupiteľstvo Palárikovo

u r č u j e
v súlade s § 11 ods. 4 písm. i/ zákona Slovenskej národnej rady č. 
369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov 
na celé nasledujúce volebné obdobie: 2018 - 2022 rozsah výkonu 
funkcie starostu obce: starosta obce na plný pracovný úväzok.

III.
Obecné zastupiteľstvo Palárikovo
na základe § 166 ods. 3 zák. č. 180/2014 Z. z. o podmienkach 
výkonu volebného práva a o zmene a doplnení niektorých zá-
konov v znení neskorších predpisov a v súlade s rozhodnutím 
predsedu Národnej rady Slovenskej republiky o vyhlásení vo-
lieb do orgánov samosprávy obcí, ktoré je zverejnené v Zbierke 
zákonov Slovenskej republiky pod číslom 203/2018 Z. z.

u r č u j e
pre voľby poslancov Obecného zastupiteľstva v obci Paláriko-
vo, ktoré budú vykonané dňa 10. novembra 2018 volebné obvo-
dy a počet poslancov obecného zastupiteľstva v nich takto:
jeden volebný obvod pre voľbu 11 poslancov obecného za-
stupiteľstva.
Volebný obvod tvoria všetky ulice obce – Slovenská, Jáno-
šíková, Budovateľská, Hlavná, Poštová, Mierová, Pod lipa-
mi, Hlboká, Námestie Padlých hrdinov, 1. mája, Mirka Ne-
špora, Partizánska, Andreja Bagara, Mederská, Orechová, 
Námestie Slobody, Krížna, Školská, Terézie Vansovej, Štefá-
nikova, Lesná, Bažantnica, Žofia, Petra Jilemníckeho, Jána 
Amosa Komenského, Mládežnícka, Pavla Jozefa Šafárika, 
Jána Palárika, Dukelská, Československej armády, Jána 
Kalinčiaka, Cergátová, Slnečná, Zápoveď, Remeselnícka, 
Železničná, Čiky, Pivničná, Sládkovičova, Hviezdoslavova, 
Štúrova, Bernoláková, 9. mája, Boženy Nemcovej, Jur, Šopy.

IV.
Obecné zastupiteľstvo Palárikovo

s c h v a ľ u j e
Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra na II. polrok 2018, 
podľa predlohy.

V.
Obecné zastupiteľstvo Palárikovo  

A/  p r e r o k o v a l o
návrh na priamy predaj nehnuteľnosti vo vlastníctve obce v k. ú. 
Palárikovo, reg. C-KN parc. číslo 1814/61 o výmere 1472 m2, druh 
pozemku záhrada, podľa výsledku vyhodnotenia cenových ponúk

B/   s c h v a ľ u j e
priamy predaj nehnuteľnosti vo vlastníctve obce – pozemku  v 
k. ú. Palárikovo , reg. C-KN parc. č. 1814/61 o výmere 1472 

m2, druh pozemku záhrady vybranému účastníkovi – víťazovi 
priameho zadania – Marián  R o š t e c k ý , rod. Roštecký, nar. 
xxxxx, trvale bytom xxxxxx, 941 11 Palárikovo za ponúknutú 
cenu  7 300,00 €, slovom sedemtisíctristo EUR, za podmienok: 
- S povinnosťou úhrady nákladov spojených s vyhotovením zna-
leckého posudku  číslo 51/2018 zo dňa10.07.2018,
- S povinnosťou úhrady nákladov spojených s vkladom vlast-
níckeho práva v prospech kupujúceho do katastra nehnuteľností,
- S povinnosťou úhrady kúpnej ceny kupujúcim ku dňu uzatvo-
renia kúpnej zmluvy,

C/  u k l a d á
prednostovi obecného úradu zabezpečiť uzatvorenie kúpnej 
zmluvy podľa schvaľovacej časti tohto uznesenia,

D/   u r č u j e
stratu platnosti a účinnosti uznesenia, ak kúpna zmluva nebude 
uzatvorená do 31.12.2018.

VI.
Obecné zastupiteľstvo 

n e s ú h l a s í
s priamym predajom nehnuteľnosti vo vlastníctve obce – po-
zemku v k. ú. Palárikovo 
parc. č. 549/47 , podľa GP č. 12-1/2018 úradne overeného pod 
č. 307/18 zo dňa 27.03.2018, pretože cenová ponuka  580,00 € 
nekorešponduje  s cenou stanovenou znaleckým posudkom č. 
52/2018 vo veci stanovenia všeobecnej hodnoty pozemku vo 
výške 3 090,00 €.

VII.
Obecné zastupiteľstvo

A/  p r e r o k o v a l o
žiadosť Západoslovenskej distribučnej, a. s. Bratislava o uzatvo-
renie Zmluvy o zriadení vecných bremien na elektrické zariade-
nia a rozvody, ktoré boli realizované v rámci stavby: 

NA_Palárikovo TS, VNK, NNK, NNV
B/  s ú h l a s í 

s uzatvorením Zmluvy o zriadení vecných bremien, podľa GP 
č. 186/2018 úradne overeného pod č. 552/18  dňa 21.05.2018, 
za odplatu dohodnutú oboma zmluvnými stranami vo výške 
2047,50 €, v prospech spoločnosti Západoslovenská distribučná, 
a. s. k nehnuteľnostiam: 

Parc.č. Reg. 
KN

LV 
č.

Výmera 
v m2 Druh pozemku k.ú. obec okres

4660/1 E 3191 9641 Zastavané plochy 
a nádvoria Palárikovo Palárikovo Nové 

Zámky
4506/22 E 3191 1201 Zastavané plochy 

a nádvoria Palárikovo Palárikovo Nové 
Zámky

VIII.
Obecné zastupiteľstvo

b e r i e    n a   v e d o m i e 
informáciu starostu obce - stanovisko orgánu verejnej sprá-
vy k podanému protestu prokurátora proti opatreniu obce z 
25.04.2018 č. 455/2016, bude po zadovážení vyjadrenia účast-
níka konania v zmysle § 24 ods. 4 zákona č. 153/2001 Z. z. o 
prokuratúre v znení neskorších predpisov  v y h o v e n é.

I.
Obecné zastupiteľstvo správu o činnosti obecnej rady   a kontrolu pl-
nenia uznesenia z   XXVIII.  zasadnutia obecného zastupiteľstva 

A/  b e r i e    n a   v e d o m i e
a súčasne ju                    B/  s c h v a ľ u j e
bez pripomienok poslancov obecného zastupiteľstva.

II.
Obecné zastupiteľstvo prerokovalo monitorovaciu  správu o plnení 

úloh rozpočtu obce vrátane rozpočtovej organizácie ZŠ s MŠ K. Str-
meňa  k 30.06.2018

A/  k o n š t a t u j e,
že sa dosiahli nasledovné ukazovatele:
1/ plnenie príjmov z UR   2 602 571,16 €  sa dosiahlo vo výške  
1 458 7866,13 € t. j. 56,05 %,
2/ plnenie výdavkov z UR 1 793 720,16 € sa dosiahlo vo výške 
1 079 201,52 €, t. j. 60,17  %,
že v ZŠ K. Strmeňa s MŠ so dosiahli za hodnotené obdobie:
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V prvých jesenných dňoch 21., 22. a 
23. septembra 2018 sa pracovníci obec-
ného úradu zúčastnili poznávacieho zá-
jazdu do Bachledovej doliny s ubytova-
ním v Penzióne Jánošík v Ždiari. 

21. septembra   sa  prešli chodníkom 
korunami stromov v Bachledke. Nachádza 
sa v Pieninskom národnom parku.  Dĺžka 
chodníka je 603 m, dĺžka chodníka na veži 
je 631 m a výška vyhliadkovej veže je 32 
metrov.  Z vtáčej perspektívy sme mali 
možnosť vidieť celé okolie Tatier a Pie-
ninského národného parku. Neobišli ani 
Lovecký zámoček Hohenlohe v Tatran-
skej Javorine, ktorý slúži na reprezentačné 
účely najvyšších ústavných činiteľov.

V dňoch 22. a 23. septembra navštívi-
li hrad Stará Ľubovňa, vznik ktorého je 

kladený do druhej polovice 13. storočia 
a začiatok 14. storočia. Hrad vznikol ako 
hraničný strážny hrad chrániaci obchod-
né cesty do Poľska. 

Ďalšou zastávkou bolo mesto Kežma-
rok, v ktorom sa nachádza veľa histo-
rických pamiatok, ako je drevený evan-
jelický artikulárny Kostol Najsvätejšej 
Trojice zo 17. storočia, nový evanjelický 
kostol z 19. storočia s mauzóleom Imri-
cha Thökölyho, neskorogotický mestský 
hrad a mestské opevnenie z 15. storočia, 
mestská radnica z roku 1461 a prekrásna 
reduta zo 17. storočia.

V meste Levoča sme sa pokochali krá-
sou Chrámu svätého Jakuba so svojimi 11 
gotickými renesančnými krídlovými oltár-
mi vrátane najvyššieho dreveného gotic-

kého oltára na svete s výškou 18,6 metra.
Poslednou zastávkou bol kaštieľ v 

Betliari, ktorý pochádza zo začiatku 18. 
storočia a postavili ho na základoch star-
šieho renesančného kaštieľa Bebekov-
cov. Dal ho postaviť Štefan Andráši ako 
poschodový ešte opevnený kaštieľ so 4 
nárožnými vežami. Je zaplnený množ-
stvom vzácneho nábytku, umeleckých 
diel a zbierok. Nemožno nespomenúť 
historickú knižnicu, ktorá sa v kaštieli 
nachádza a obsahuje 15 tisíc zväzkov 
cudzojazyčnej literatúry.

Plní zážitkov sa všetci naši turisti vrá-
tili vo večerných hodinách domov.

Mária Viteková, 
Ľudmila Juríková

POZNÁVACÍ ZÁJAZD DO BACHLEDKY A OKOLIA

1/ vlastné príjmy vo výške ................................................  38 828,64 €,
2/ výdavky v ZŠ 1-4 vo výške ..........................................109 095,69 €,
    výdavky v ZŠ 5-9 vo výške ..........................................128 857,16 €,
    výdavky v MŠ vo výške ...............................................  88  943,17 €,
    výdavky v ŠKD vo výške .............................................  15 728,65 €,
    výdavky v ŠJ  vo výške ............................................  ...    57 937,07 €.

B/  ž i a d a 
Správu Základnej školy  s materskou školou Karola Strmeňa o príj-
moch a výdavkoch k 30.6.2018 a úpravu bežného rozpočtu k 31.8.2018 
prepracovať z dôvodu finančných nejasností s vysvetlivkami

C/  b e r i e      n a    v e d o m i e
1/ Stanovisko hlavného kontrolóra k plneniu rozpočtu obce za I . pol-
rok 2018 a k navrhovaným úpravám rozpočtu obce 
2/ Úpravu rozpočtu číslo 8  k 31.8.2018 o poskytnuté prostriedky zo 
ŠR
- príjmová časť ........................................................+    9 181,19  € a
- výdavková časť ....................................................+    9 181,19 €
podľa  predlohy.

D/ s c h v a ľ u j e
1/monitorovaciu správu o plnení úloh rozpočtu obce k 30.06.2018
2/ Úpravu rozpočtu číslo 9   k 31.8.2018
Príjmová časť ................................................................. +  97 467,14 €, 
Z toho : 
- bežné príjmy  ............................................................... +  91 633,24 € 
-  finančné operácie......................................................... +     5 833,90 €
Výdavková časť.............................................................. +   97 467,14 €

Z toho:
Bežné výdavky ............................................................... +  63 832,90 €
Kapitálové výdavky ....................................................... +  16 977,90 €
ZŠ s MŠ  K. Strmeňa  zvýšenie........................................+  16 656,34 €.

III.
Obecné zastupiteľstvo    s ú hl a s í    s vykonaním inventarizácie ma-
jetku obce k 31.10.2018, podľa predloženého návrhu.

IV.
 Obecné zastupiteľstvo na základe predloženého návrhu

A/   p r e r o k o v a l o
nutnosť prevádzkovania verejného vodovodu a verejnej kanalizácie 
prevádzkovateľom s oprávnením

B/  s c h v á l i l o
a/ majetok pozostávajúci z rozšírenia vodovodu v priemyselnom par-
ku a kanalizácie z priemyselného parku vrátane dvoch čerpacích staníc 
ponechať v majetku obce 
b/ predloženie žiadosti v termíne do 30.10.2018 na Západoslovenskú 
vodárenskú spoločnosť a. s. Nitra k uzatvoreniu zmluvy na prevádzku 
rozšíreného vodovodu a kanalizácie vrátane dvoch  čerpacích staníc, 
vybudovaných v rámci stavby Priemyselný park Palárikovo.

V.
 Obecné zastupiteľstvo

b e r i e     n a    v e d o m i e
informatívnu správu  riaditeľa ZŠ s MŠ o technickom stave budovy  
Základnej školy  s materskou školou Palárikovo.
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Vo štvrtok 4.10. 2018 sa v Dome kultúry 
Palárikovo konala regionálna prehliadka ľudo-
vej tvorivosti neprofesionálnych tanečných a 
speváckych súborov. Hlavným organizátorom 
projektu s názvom „Krása kráča dejinami“ bola 
obec Palárikovo - Dom kultúry Palárikovo s 
podporou Nitrianskeho samosprávneho kraja.

Cieľom projektu bolo podporiť tvorbu a 
činnosť seniorov a prostredníctvom tanca, spe-
vu, či hovoreného slova priblížiť a zviditeľniť 

prácu jednotlivých umeleckých súborov, jed-
notlivcov, utužovať vzťahy medzi okolitými 
obcami, nadväzovať nové priateľstvá.

Spomedzi oslovených obcí pozvanie prijali 
záhradkárska kapela Lipovčanka z Lipovej, 
ľudový spevácky súbor Černičanka z Černí-
ka, folklórny súbor Trávničanka z Trávnice, 
spevácky súbor Jatovčanka z Jatova a tanečný 
súbor Seniorka z Palárikova.

KRÁSA KRÁČA DEJINAMI

Nádherne slnečnú septembrovú sobotu sme ani nemohli vy-
užiť lepšie. Za účasti deviatich súťažných družstiev  sme na 
ihrisku OTJ Palárikovo odštartovali 7. ročník súťaže vo varení 
guláša pod názvom Palárikovská žufaňa.  Tento rok si svoje 
sily zmerali súťažné družstvá – Paddock club, Tomšíkovci, 
Italslova, PZ Bažant, Jeseteri, Majo, Susedská trojka, Amnes-
tia a Husqarna. Súťažiace družstvá boli hodnotené za hygienu 
varenia, farbu, vôňu, hustotu a chuť guláša. Taktiež sa hodno-
tilo oblečenie členov, etika a kultúra stolovania, ktoré bolo ten-
to rok  dobrovoľné. Porota to tento rok veru ľahké nemala, po 
celom areáli sa miešali omamné vône rôznych druhov. Varil sa 
guláš z diviny, z bravčového, z hovädzieho a bol aj guláš z via-
cerých druhov mäsa. Porota v zložení  Štefana Šafárika, Petra 

Šafárika a gulášového odborníka Petra Lukáča hodnotila, koš-
tovala a bodovala anonymné vzorky od jednotlivých družstiev. 
Poradie bolo tesné, ale NAJLEPŠÍ guláš uvarilo družstvo Je-
seterov.  Cenu za najlepšie stolovanie a najlepšie oblečenie si 
odnieslo súťažné družstvo Amnestia. Tí, ktorí sa neumiestni-
li, si okrem dobrého pocitu z vydareného dňa odniesli malú 
drevenú Palárikovskú žufaňu. Počas varenia sme sa zabavili 
aj súťažami v navliekaní cestovín na špagát a jednotlivci si 
zmerali silu v držaní pohára naplneného pivom. Na záver sme 
žrebovali tombolu. O dobrú náladu sa postarala východná mu-
zika z Kolačkova a DJ BOUSE. Ďakujeme sponzorom Obci 
Palárikovo, firme Italslova, spol. s r. o. a Paddock clubu. 

Eleonóra Kodadová

SAMOSPRÁVA
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SENIORKA ŽIJE AKTÍVNYM ŽIVOTOM
Tanečná skupina Seniorka pri Dome kultúry v Palárikove 

sa aktívne zapája do kultúrno spoločenského diania nielen v 
našej obci, ale Palárikovo reprezentuje na rôznych podujatiach 
v širokom okolí.

Už niekoľko rokov aktívne svojimi vystúpeniami na Bene-
fičnom dni s názvom „Dajme iným kúsok šťastia“  prispieva 
na dobrú vec pre naše deti z Palárikova. Tento rok sa benefičný 
deň konal 25.8.2018 a Seniorka samozrejme nemohla chýbať.

September bol pre ženy, členky tanečnej skupiny, mimo-
riadne nabitý.
8.9. Seniorka vystúpila na jesennom jarmoku v Jatove,

11.9. obohatila svojím vystúpením priateľskú návštevu 
Jednoty dôchodcov Palárikovo v spriatelenej obci Skýcov, 

16.9. na domácej pôde spestrili program na okresnej výstave 
ovocia a zeleniny našim záhradkárom, 

29.9. sa zúčastnili folklórneho festivalu ľudovej hudby v 
Rastislaviciach,

4.10. Seniorka vystúpila na regionálnej prehliadke ľudovej 
tvorivosti v Dome kultúry v Palárikove.
Tanečnú skupinu čaká ešte vystúpenie v Komjaticiach na 

tradičnom festivale JD Slovenska pod názvom Spevy domova.

SAMOSPRÁVA
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∙ PODHÁJSKE DNI KLOBÁS A TRADIČNÝCH ŠPECIALÍT ∙
V dňoch 5.10 - 6.10. 2018 sa v areáli termálneho kúpaliska 

v Podhájskej konal druhý ročník súťaže v príprave klobás, va-
rení guláša a tradičných domácich špecialít.

Tento rok  sa súťaže vo varení guláša a príprave klobás zú-
častnilo niekoľko družstiev z Palárikova. Družstvo Husqvar-
na, družstvo F1 Paddock club a obec Palárikovo v zastúpení 
dvoch družstiev Mederáci a Mederáčky.

Všetky družstvá súťažili aj v príprave guláša, aj v príprave 
klobás. Družstvo Mederáčky získali zlato za guláš a Mederáci 
bronz za klobásy.

Ostatné družstvá tiež neodišli bez ocenenia. Veď v Paláriko-
ve máme samých šikovných ľudí.

Už teraz sa tešíme na tretí ročník tohto krásneho podujatia.
Erika Galbavá

KNIŽNICA INFORMUJE...
Naďalej prebieha v knižnici 

projekt Prednášky a besedy pre 
každého pokračujú... V mesiaci 
september sa uskutočnila bese-

da s príslušníkom policajného zboru Slovenskej republiky, 
ppráp. Davidom Filom pod názvom Bezpečné prostredie... 
Besedy sa zúčastnili žiaci elokovaného učňovského stredis-
ka z Mojmíroviec so sídlom v Palárikove. Veľmi zaujíma-
vou a pútavou formou im vysvetlil, aké nebezpečie číha na 
nich nielen počas víkendových stretnutí, na diskotékach, 
nočných hodinách v mestách, dedinách pri požití alkoholu a 
iných omamných látok. Počas besedy, ktorá trvala skoro ho-
dinu a pol, sa žiaci zapájali do besedy, mali rôzne otázky k 
téme, bolo vidieť, že beseda  sa im páčila. Veríme, že aspoň 
malou troškou sme prispeli k tomu, aby odolali alkoholu a 
iným omamným látkam ktoré im môžu zničiť život. Stačí 
málo a hneď sa môžu ocitnúť na dne priepasti, ktorou sú 
rôzne závislosti. 

Z projektu Nové knihy do knižnice sme zakúpili nasle-
dovné tituly kníh: Dieťa Bridget Jonesovej, Dievča v snehu, 
Dnes bude všetko inak, Habermannov mlyn, Hadie listi-
ny, Hraj fér, Jogovky, Kam po strednom Slovensku, Kam 
po východnom Slovensku, Kam po západnom Slovensku, 
Bojazlivé mačiatko Murinka, Kto mi ide po krku, Ľudové 
riekanky o zvieratkách, Májové ruže, Mama klame, Mária 
Terézia, Môj psík, Motýle, Na vlásku - sprievodca svetom 
odvážnej, tvorivej a zábavnej..., Neublížiš, Nika a Leo sa 
učia abecedu,  Peppa Pig, Prečo mama pije, séria detektívok 
Roberta Galbraitha-box, Séria detektívok - Vážka, Čier-
ne lekná, Mama klame... box, Séria trilerov - Mráz, Kruh, 

Tma - box, Špecialistka, Búrka, 
Výkrik, Výlety po Slovensku s 
deťmi i bez nich, Zúfalé ženy ro-
bia zúfalé veci. Dostali sme 30% 
zľavu z vydavateľstva ALBAT-
ROS MEDIA, spolu sme zakúpi-
li 31 zv. kníh.

Knižničný fond doplnili An-
drea Ludasová, príbuzní zosnulej 
Albíny Bartušekovej, Veronika 
Cinkotská, Milan Hanuliak a 
mnohí ďalší, ktorí nedali súhlas 
na zverejnenie svojho mena. Ďa-
kujeme, že obohatili fond kniž-
nice o knihy, ktoré sme nemali a 
o knihy, ktorými nahradíme naše 
opotrebované vo fonde.

Obidva projekty z verejných 
zdrojov podporil Fond na pod-
poru umenia ako hlavný partner 
podujatia.



15

Dňa 10.10.2018 v čase od 8.00 hod. do 10.00 hod. sa v 
priestoroch Domu kultúry Palárikovo uskutočnil spoločný od-
ber krvi. Odberu krvi sa zúčastnili: Zuzana Barusová,  Alena 
Berkešová, Rudolf Bilovský, Mgr. Erika Bršelová, Ing. Peter 
Hováth, Ing. Vladimír Krištof, Ing. Tatiana Krištofová, Jú-
lius Kutak, Paula Rostecká, JUDr. Kristína Slivoňová, Milan 
Slovák, Ing. Zuzana Šimšíková, Ing. Róbert Židuliak. Touto 
cestou im chceme z celého srdca poďakovať, že si našli čas a 
dokázali nezištne darovať to, čo je v živote každého to najcen-
nejšie – K R V. Darovaním krvi prispejú na  záchranu nejedné-
ho ľudského života. Ešte raz veľká vďaka vám všetkým.

Mária Slažanská,
vedúca knižnice

NÁRODNÁ TRANSFÚZNA SLUŽBA 
OZNAMUJE...

MILÍ OBČANIA, 
v súvislosti so zabezpečovaním triedeného zberu a ujas-

nenia spôsobu zberu oznamujeme, že z dôvodu zjednoduše-
nia a zefektívnenia dotrieďovania zbierame najprv vrecia s 
plastovými fľašami a druhým vozidlom ostatné komodity. 
Prosíme preto o trpezlivosť a pochopenie. 

Presný návod, čo patrí do konkrétneho vreca dostanete 
na letáčikoch, ktoré budú distribuované do jednotlivých do-
mácností. Identické informácie budú tiež uvedené na kalen-
dáriku zvozov, ktoré dostanete do schránok v decembri. 

Prosíme, nevhadzujte do vriec komunálny odpad, ktorý 
zbieraný materiál len znečisťuje. Aj v poslednom zbere sa v 
niekoľkých vreciach znovu objavili použité injekčné strie-
kačky, použité plienky či katétre. Táto smutná záležitosť 
zostáva bez komentára.... 

Ing. Iveta Markusková

Narodili sa:
Tomáš Močkor
Adam Štrba
Ružena Matušová
Hanka Hutníková
Uzavreli manželstvo:
Peter Mančuška – Nikoleta 
Majorová
Patrik Laczkó – Jana 
Mokrášová
Ján Čirik – Denisa Alexandra 
Stachová
Peter Magda – Lenka 
Šešerová
Matej Cvik – Nikoleta 
Bujačková
Juraj Vitek – Petra 
Bednáriková
Tomáš Klučka – Barbora 

Lendelová
Miloš Sádovský – Michaela 
Hutníková
Marián Fibich – Andrea 
Šafáriková
Ján Cudziš – Dominika 
Petrániová
Peter Profant – Tímea 
Baloghová
Rozlúčili sme sa:
Almír Sajitovič
Norbert Išteneš
Róbert Bujaček
Martin Chovan
Anna Berkešová
Jozef Volárik

Mária Viteková,
matrikárka

SPOLOČENSKÁ RUBRIKA

SAMOSPRÁVA

HASIČI
Tento rok sme s mladými hasičmi začali súťažnú sezónu už v septembri. 

Pohárová súťaž sa konala na futbalovom ihrisku v Trávnici 22.9.2018. Na súťaž 
sme pre krátky čas na prípravu priniesli len dve štvorčlenné družstvá. Organizá-

tori pripravili  trochu náročnejšiu súťaž pozostá-
vajúcu pre každého súťažiaceho z dvoch bežec-
kých dráh a dvoch technických stanovíšť. Počas 
prvého kola nám ešte aj pršalo, takže mladí ha-
siči to nemali jednoduché. Dievčenské družstvo 
obsadilo 8. miesto a chlapčenské skončilo na 5. 
mieste. Podobnú súťaž chceme zorganizovať v 
jarných mesiacoch aj u nás v Palárikove a pozvať 
našich kamarátov, mladých hasičov zo širokého 
okolia aj k nám.

Dňa 6.10.2018 sa v piestoroch Domu kultúry 
Palárikovo uskutočnila odborná príprava na ob-
sluhu rádiostaníc. Školiteľom bol Maroš Lamoš 
z Odbornej hasičskej školy z Martina. Na od-
bornej príprave sa zúčastnilo 11 hasičov z Palá-
rikova, 7 z Trávnice, štyria z Novej Viesky a je-
den Šurančan. V priebehu dňa sme sa dozvedeli 
o predpisoch a technických podmienkach, kroré 
musíme dodržiavať pri obsluhe vysielačiek. Sa-
mozrejme prebehli aj praktické ukážky práce s 
rádiostanicami a poučenie o etikete pri komuni-
kácii. Po spracovaní údajov nám Odborná ha-
sičská škola v Martine rozošle preukazy, ktoré 
nás budú oprávňovať používať vysielačky.

Tomáš Slivoň
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KANDIDÁTI NA POSLANCOV 
DO MIESTNEHO ZASTUPITEĽSTVA OBCE PALÁRIKOVO

Marek 
Tomšík

25
Miroslava 

Tóthová, PaedDr.

26

Jozef 
Derňár, Mgr.

4
Jaroslav 

Garaj, Bc.

5
Alžbeta 

Jankulárová

10
Štefan 

Kovalčík, Ing.

14

◀ podporovaní politickými stranami: SMER-SD a SLOVENSKÁ NÁRODNÁ STRANA▶

Tomáš 
Slivoň

20
Jaroslav 

Széplaky, Ing., MBA

23

Igor 
BORZA, Mgr.

2

Sme pripravení pomáhať v ďalšom rozvoji Palárikova

Poznáme priority obce i možnosti jej ďalšieho rozvoja

Mária 
Ostrihoňová, Bc.

16

ODBORNOSŤ
!

SKÚSENOSŤ!

ZODPOVEDN
OSŤ!

Objednávateľ: Mgr. Jozef Derňár | Dodávateľ: Tlačiareň Merkur s.r.o., Nové Zámky, IČO: 44046260

Milí obyvatelia Palárikova, politika znamená umenie správy štátu, je to schopnosť presadiť záujem, nápady či 
hodnoty vo verejnom priestore. Voľby sú jedinou možnosťou ako túto zmenu uskutočniť a práve voľby do samospráv 
sú tie najdôležitejšie. Poslanci obecného zastupiteľstva svojimi rozhodnutiami formujú prostredie a život obce, ktorý 
je nám všetkým najbližší. Prosíme Vás, aby ste šli 10. novembra k urnám a odovzdali svoj hlas Vašim kandidátom, 
pretože iba naša ľahostajnosť k veciam verejným spôsobuje rozhodnutia, s ktorými častokrát nesúhlasíme.

— KANDIDUJEME SPOLU —

Volám sa Dušan Szabó a kandidujem do 
obecného zastupiteľstva. Mám 34 rokov, 
ukončené bakalárske štúdium a pracujem 
ako signalizátor pre Železnice SR. Som hl-
boko presvedčený, že dobré projekty a ro-
zumné zmeny sa dajú dosiahnuť iba s nie-
kým, komu dôverujete a na koho sa môžete 
spoľahnúť. Kandidujem s mojím bratom a 
uchádzame sa spolu o Vaše dva hlasy.

∙ dôsledne kontrolovať hospodárenie a nakladanie s majet-
kom obce,

∙ lepšie spravovať veci verejné a to tak, že sa s Vami budeme 
radi stretávať a počúvať Vaše postrehy a nápady, ako lepšie 
zveľaďovať našu obec, 

∙ posilňovať starostlivosť o naše životné prostredie,
∙ nasadzovať sa o to, aby sa naša obec uchádzala o viac pro-

jektov s podporou fi nančných nástrojov Európskej únie. Po 
roku 2023 už bude menej dotácií pre Slovensko, a tým aj 
pre žiadateľov o podporu,

∙ podporovať budovanie chýbajúcej a opravy existujúcej 
miestnej komunikácie v obci,

∙ presadzovať, aby bolo v obci viac krúžkov pre deti a mládež.

Volám sa Pavol Szabó a v najbližších 
voľbách kandidujem do obecného zastupi-
teľstva. Mám 27 rokov a pred tromi rokmi 
som ukončil štúdium na Fakulte politic-
kých vied a medzinárodných vzťahov a zá-
roveň aj na Filozofi ckej fakulte. Po štúdiu 
som sa zamestnal na Ministerstve dopravy 
a výstavby SR, kde pracujem na sekcii ria-
denia projektov. 

Ak nám odovzdáte Vaše dva hlasy, tak sme pripravení:
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Dňa 25.8.2018 občianske združenie Naše deti Palárikova 
zorganizovalo už ôsmy ročník benefičného dňa pod názvom 
Dajme iným kúsok šťastia. Tradične sa konal v areáli základ-
nej školy so zaujímavým programom: v úvode vystúpili deti 
zo ZŠ Palárikovo, potom nám Dominika Blahová a Viktória 
Gajdošová so svojimi psíkmi z výcvikovej školy psov Gal-
Kal predviedli  ukážky psích trikov a poslušnosti, zahrali a 
zaspievali nám Pali Révai so svojou skupinou Túlavý pes, 
zabavila nás hudobno-tanečná skupina Rozmarínka, tradične 
výborne zatancovala "naša" tanečná skupina Seniorka a zno-
va sa predstavila so zaujímavým programom hudobná skupina 
Bánovčanka. Mimo pódia sme mohli vidieť ukážky kynoló-
gie - Paľa Šlahora so svojím psím zverencom, gymnastiku 
detí na koňoch - voltíž - z jazdeckého klubu Farao, Langov 
dvor, Trnovec n/Váhom, ukážky práce sokoliarov aj s odbor-
ným výkladom zo sokoliarstva Kanát, ukážky dobrovoľného 
hasičského zboru Palárikovo. Pre deti boli pripravené rôzne 
súťaže, vozenie na koňoch, tiež si mohli zblízka obzrieť poľ-
nohospodárske stroje a povoziť sa na vlečke traktora. Celým 
podujatím nás sprevádzala Slávka Slivoňová. Už po druhýkrát 
prišli medzi nás "mládežníci" z Domova sociálnych služieb 
- pracovisko pracovnej terapie, ktorý prevádzkuje ZPMP v 
Nových Zámkoch. Mohli sme si zakúpiť ich výrobky, napr. 
rôzne predmety z keramiky, obrazy, aranžmány a i. Novinkou 
bola výstava "panákov" Karinky Jančárovej, ktorá prišla aj so 
svojou maminou Zuzkou a ukázala nám svoje zaujímavé a ori-
ginálne výtvory. Prítomní sa mohli zasýtiť chutným gulášom, 
lokšami, šúľancami, klobáskou  alebo osviežiť ovocím či zá-
kuskami. Celá akcia vyvrcholila bohatou tombolou. Podujatie 
finančne podporil Nitriansky samosprávny kraj a Obecný úrad 
Palárikovo. Občianske združenie Naše deti Palárikova ďakuje 
všetkým, ktorí prišli a podporili toto podujatie svojou prítom-
nosťou a taktiež vyslovujeme veľké ĎAKUJEME sponzorom 
a všetkým, ktorí akýmkoľvek spôsobom prispeli k zdarnému 
priebehu akcie.

OZ Naše deti Palárikova

DAJME INÝM KÚSOK ŠŤASTIA

STRETÁVKA OBYVATEĽOV 
ŽOFIE A PIKOVEJ

V sobotu 13.októbra 2018 sa v Dome kultúry Palárikovo 
konalo stretnutie ľudí, ktorí kedysi bývali na Žofii a Piko-
vej, aby si spolu zaspomínali na staré časy. 

Akcia bola veľmi vydarená. 67 bývalých „Žofiárov“ a 
„Pikovčanov“ sa výborne nielen porozprávalo, ale aj zaba-
vilo, ba niektorí si aj zatancovali pri živej hudbe skupiny 
Rytmik. Takto pokračovali až do neskorých hodín. 

V mene všetkých sa chcem poďakovať Anne Chrenkovej 
a Zuzane Hajduchovej za zorganizovanie skvelého podujatia. 

Anastázia Hurbanová
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VÝNIMOČNÁ UDALOSŤ V PALÁRIKOVE

Vďaka našim dvom rodákom – RSDr. 
Bernardovi Rošteckému a Ing. Imricho-
vi Szabóovi sa v kongresovej miestnosti 
Wellness & Relax centra v Palárikove 
15. septembra 2018 konala výnimočná 
udalosť celoslovenského významu – 
slávnostný akt uvedenia historickej pub-
likácie SLOVENGBAT do života.

Unikátnu publikáciu s názvom SLO-
VENGBAT – Slovenský ženijný prápor 
mierových síl OSN v misii UNPROFOR 
a UNTAES 1993 – 1998, Spomienky a 
fakty, vydal v polovici septembra Magnet 
Press Slovakia s občianskym združením 
UN – VETERAN SLOVAKIA v spolu-
práci s Vojenským historickým ústavom 
Bratislava. Autormi diela sú Bernard 
Roštecký, Štefan Jangl a Imrich Szabó. 

Na slávnosť  uvedenia publikácie do 
života spojený s čítaním z knihy, auto-
gramiádou a následnou besedou, pozva-
lo občianske združenie UN-VETERAN 
SLOVAKIA veliteľov slovenského že-
nijného práporu a slovenských kontin-
gentov v mierovej misii plk. Ľubomíra 
Kolenčíka, plk. Rostislava Šmehlíka a 
plk. Štefana Jangla, ordinára ozbroje-
ných síl a ozbrojených zborov SR, otca 
biskupa Františka Rábeka, bývalého 
náčelníka Generálneho štábu generál-
poručíka Petra Vojteka, generálmajora 
Štefana Mečára a bývalého veliteľa Po-
zemného vojska Armády SR generálma-
jora Emila Vestenického. Predsedníčku 
Odborového zväzu potravinárov SR Ing. 
Magdalénu Mellenovú, plukovníka Ro-
landa Bartakovicsa z Generálneho štábu 
OS SR, a vedúceho oddelenia vojnových 
veteránov MO Richarda Zimányiho, 
predstaviteľov o.z. UN Veteran Slovakia 
pplk. Ingrid Tomekovú, plk. Miroslava 
Klimeka, pplk. Jaroslava Valka, pplk. 
Ondreja Urbana, pplk. Ľubomíra Mičát-
ka a čestných občanov obce Palárikovo 
Ing. Zoltána Černáka a Štefana Šafárika

Iniciátor vzniku knihy a jej spoluautor 
pplk.v.v. Bernard Roštecký, ktorý bol v 
rokoch 1994 – 1995 príslušníkom štábu 
práporu a jeho hovorcom, na začiatku 
slávnosti privítal vzácnych hostí. Vojno-
vých veteránov - príslušníkov práporu, 

všetkých priateľov, sponzorov a doná-
torov, predstaviteľov siedmej veľmoci a  
rodinných príslušníkov a vysvetlil poh-
nútky, ktoré spoluautorov  viedli k na-
písaniu výnimočnej knihy. Je to prvá a 
jediná publikácia, ktorá na príbehu dnes 
už legendárneho slovenského ženijného 
práporu, poukazuje na začiatok histórie 
slovenských ozbrojených síl, v roku 25. 
výročia od ich vzniku.  

Knihu vytvorili traja tvorcovia Štefan 
Jangl, Imrich Szabó a Bernard Roštecký 
s autorským prispením priamych účast-
níkov mierových operácií UNPROFOR 
a UNTAES, generálov, historikov, politi-
kov i publicistov a novinárov. Môžeme ju 
rozdeliť do štyroch tematických okruhov. 
Fakty a dokumenty o plnení odborných 
úloh, objem prác, výsledky a činnosť 
práporu v rôznych oblastiach počas päť-
ročného pôsobenia v úlohe hlavného pod-
porného prvku oboch misií. Túto tému v 
štyroch kapitolách spracoval Bernard 
Roštecký a v kapitole Slovenský dom, 
Štefan Jangl. Druhou je pohľad na pôso-
benie jednotky vo vtedajších historických 
súvislostiach a politických pomeroch, 
nielen v priestore vojnového konfliktu, 
ale aj v Európe a vo svete. O spracovanie 
tejto témy sa zaslúžili historici Dr. Imrich 
Purdek, Dr. Pavol Kanis, minister obra-
ny SR, a profesor Matúš Kučera, vtedajší 
veľvyslanec SR v Chorvátsku. 

Ústrednou témou sú spomienky pria-
mych účastníkov misií – vojnových 
veteránov. Štyroch veliteľov práporu i 
slovenského kontingentu vo vojne. Plu-
kovníka Ľubomíra Kolenčíka, prvého 
veliteľa práporu, ktorý ho vybudoval a 

uviedol na medzinárodnú scénu a do-
kázal so svojimi vojakmi presvedčiť 
svet, že Slovensko je tu a jeho armáda 
je schopná účinne pôsobiť nielen v ob-
rane vlastného územia, ale aj pomáhať 
pri tvorbe a udržiavaní mieru v kon-
fliktných oblastiach.   Plukovník Da-
niel Kostra druhý veliteľ velil práporu v 
čase, keď sa naplno rozhoreli vojenské 
operácie chorvátskych ozbrojených síl 
a slovenský prápor bol v centre bojov. 
Tretím veliteľom bol plukovník Rosti-
slav Šmehlík, ktorý previedol prápor z 
operácie UNPROFOR do operácie UN-
TAES, úspešne bez prerušenia plnenia 
odborných úloh zabezpečil redislokáciu 
jednotiek práporu do nových priestorov 
pôsobenia vo Východnom Slavónsku. 
Štvrtým veliteľom bol plukovník Štefan 
Jangl, ktorý velil práporu a kontingentu 
v misii UNTAES a so svojimi vojak-
mi zabezpečil jednu z najrozsiahlejších 
operácií v oblasti odmínovania tohto 
územia a jeho reintegráciu do Chorvát-
skej republiky. Svoje spomienky spraco-
vali veľmi pútavo aj s uvedením nových 
faktov o pôsobení práporu, ktoré neboli 
všeobecne známe. Unikátne spomienky 
veliteľov podporujú spomienky desia-
tok dôstojníkov a vojakov. Ich pohľad 
na službu, plnenie úloh a ich príbehy 
dávajú plastický obraz o slovenských 
vojakoch, ženistoch v Juhoslávii. Lite-
rárny jazyk všetkým týmto príspevkom 
vdýchol spisovateľ Imrich Szabó. Štvr-
tým okruhom je publicistické spraco-
vanie pôsobenia práporu vojenskými i 
civilnými novinármi. Jednotka sa tešila 
mimoriadnej pozornosti médií aj z toho 
dôvodu, že bola prvá v mierovej operá-
cii a bola prvou v tak hektickej oblasti 
najkrvavejšieho vojnového  konfliktu v 
Európe od 2. svetovej vojny. Zásluhu na 
tom majú vojnový spravodajcovia plk. 
Miroslav Minár, Dr. Pavol Vitko, spi-
sovateľ Václav Pankovčín a ďalší, sa-
mozrejme aj štyria hovorcovia práporu 
postupne: Ján Minár, Bernard Roštecký, 
Anton Filo a Rudolf Fiamčík. 

Slávnostný akt uvedenia knihy bol 
popretkávaný čítaním jej krátkych úryv-
kov a emotívnymi vystúpeniami vzác-
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nych hostí. Prvý veliteľ Slovenského 
ženijného práporu v mierovej misii OSN 
UNPROFOR plk. v. v. Ing. Ľubomír Ko-
lenčík zdôraznil, že kniha pripomína a 
navždy uchová jednu epochu tragických 
vojnových udalostí v bývalej Juhoslá-
vii, v miestach pôsobenia slovenských 
vojakov – tvorcov mieru. Naši vojaci 
odchádzali dobrovoľne do vojny pred-
stavujúcej hrozbu pre celú Európu ako 
rovnocenný partner po boku príslušní-
kov mnohých významných krajín. Boli 
poslami slovenskej mierovej politiky, 
ale svoje úlohy plnili predovšetkým ako 
ľudia. Ľudia, ktorí si uvedomili, že ži-
vot človeka je to najcennejšie, a preto ho 
treba chrániť. Vystavení nebezpečenstvu 
ohrozenia vlastných životov pri nároč-
ných úlohách likvidácie mínových polí, 
obnovy a výstavby ciest i mostov a pri 
sprostredkovaní kontaktov znepriatele-
ných strán dokázali prakticky dvadsať-
štyri hodín denne pomáhať aj tam, kde to 
od nich nik nečakal. Všade tam, kde sa 
objavili, pamätajú si ich dodnes a v mno-
hých prípadoch si ich aj uctievajú. Pre 
Slovenskú republiku a pre mier vykonali 
neoceniteľné služby. A tomuto tvrdému 
vojakovi sa zlomil hlas, keď s hrdosťou 

citoval vyjadrenia miestnych ľudí na prí-
tomnosť a činnosť našich vojakov na ich 
území: „Slovačka? Nema problema...!“

Ing. Mellenová pri jednom zo svojich 
vstupov citovala i slová najvzácnejšie-
ho recenzenta knihy  - p. Ing. Rudolfa 
Schustera, CSc., prezidenta Slovenskej 
republiky v rokoch 1999 až  2004:

„Som rád, že sa našli zapálení autori, 
ochotní zaoberať sa touto dôležitou témou 
z hľadiska podpory medzinárodného mie-
rového snaženia. Počas môjho pôsobenia 
v prezidentskej funkcii som sa zúčastnil 
na medzinárodnej konferencii v Sarajeve, 
kde som počul len tie najlepšie referencie 
na prácu našich ženistov. Slovensko môže 
byť hrdé, že hoci patríme k menším kra-
jinám, pokiaľ ide o pomoc poskytnutú v 
oblasti medzinárodných mierových  misií, 
vždy patrilo k najlepším.“

Bernard Roštecký poďakoval všet-
kým, ktorí vznik publikácie podporili: 
Ministerstvu obrany SR, Vojenskému his-
torickému ústavu, Vojenskému archívu 
Trnava, Ing. Magdaléne Mellenovej, Mgr. 
Milošovi Rošteckému, Dr. Františkovi 
Sedlárovi, Ľubomírovi Rondíkovi, firme 
Terrano, firme Mäsopriemysel Púchov, 

Ing. Vítovi Drgo-
novi, firme Trans 

dopravná spoločnosť,  ZTS Dubnica nad 
Váhom a všetkým, ktorí  akýmkoľvek 
spôsobom pomohli pri tvorbe knihy a, 
samozrejme, poďakoval i hostiteľovi pá-
novi Ing. Zoltánovi Černákovi.

V prekrásnom prostredí Wellness & 
Relax centra potom do neskorých noč-
ných hodín si pohostinnosť majiteľa 
užívali vzácni hostia, ktorí nešetrili slo-
vami vďaky za perfektne zorganizovanú 
slávnosť a za možnosť stretnúť po dl-
hom čase priateľov, spolubojovníkov, s 
ktorými prežili mimoriadne ťažké časy a 
ktorí si ozaj zaslúžia našu úctu a vďaku 
za dielo, čo vykonali v prospech mieru a 
ľudí na západnom Balkáne.

A musím s potešením konštatovať, 
že spoluautori knihy, naši rodáci páni 
Bernard Roštecký a Imrich Szabó touto  
mimoriadne vzácnou knihou a zorgani-
zovaním slávnostného aktu jej uvedenia  
do života práve v Palárikove  opäť  veľ-
mi významným spôsobom spropagovali 
našu obec nielen na Slovensku. 

Ing. Alžbeta Husková
Pozn.: Knihu v cene 19,90 EUR si môže-
te objednať na stránke:
https://www.press.sk/dejiny-vojen-a-vo-
jenskeho-umenia/slovengbat/.

Milí priatelia, dnešný článok bude viac-menej informačné-
ho charakteru. Do budúceho roka chystáme zopár zmien ohľa-
dom prehliadok kaštieľa. 

Meniť sa budú ceny prehliadok a aj časy prehliadok. 
Utorňajšie prehliadky kaštieľa, ktoré sa konajú o 11:30 a o 
14:00 hod. zostávajú v platnosti. Samozrejme časy prehliadok 
nie každému vyhovujú, ľudia sa často pýtajú, kto na tie pre-
hliadky vôbec chodí. Tu je odpoveď. Boli by ste veľmi prekva-
pení, koľko ľudí utorňajšie termíny využíva a to predovšetkým 
základné školy a rôzne kluby dôchodcov, ktoré okrem prehlia-
dok kaštieľa do svojho celodenného výletu často zakomponujú 
aj okolitý park či prechádzku v obci. Turizmus v Palárikove sa 
začína rozbiehať nielen počas víkendov, ale aj cez pracovný 
týždeň. Veľmi nám záleží, aby sa náš a váš kaštieľ, ale aj celá 
obec dostali do povedomia ľudí. Z tohto dôvodu z prehliadok 
kaštieľa neupustíme, iniciatívu otvoriť kaštieľ pre verejnosť 
ešte viac podporíme a spravíme ďalšie kroky, aby kaštieľ a 
obec navštevovalo ešte viac ľudí. 

Pre tých, ktorí si nemôžu dovoliť návštevu kaštieľa počas 
pracovných dní, pridáme ešte jednu prehliadku kaštieľa navy-

še. Všeobecne je známe, že počas víkendov je v kaštieli mno-
ho svadieb, osláv a rôznych spoločenských udalostí. Len pre 
predstavu, o celý kaštieľ sa stará len 5 ľudí, títo ľudia varia, 
upratujú, robia čašníkov a údržbu okolo kaštieľa, pridať pre-
hliadky navyše, je vzhľadom na personálne vyťaženie zaria-
denia mimoriadne náročné. Možností, kedy pridať prehliadku 
kaštieľa, teda mnoho nie je, no predsa len jednu sme našli. 

Bude to od budúceho roka, niekedy na jar, ešte vás budeme 
informovať presne kedy. Prehliadky kaštieľa sa budú konať aj 
cez víkend, konkrétne v sobotu o 10:30 hod. Koncept prehlia-
dok bude rovnaký, ako je tomu počas utorňajších termínov: 
doba trvania 1 hodina, prehliadky budú skupinového charak-
teru v počte max. 20 ľudí. Po návšteve kaštieľa bude možnosť 
občerstviť sa v kaviarni kaštieľa, ktorá býva otvorená len po-
čas prehliadok. 

Prvý rok boli prehliadky kaštieľa za minimálny poplatok, 
od budúceho roku bude v platnosti nový cenník prehliadok, 
ceny návštevy kaštieľa budú mierne navýšené, ale stále do-
stupné pre každého obyvateľa. Tešíme sa na vás!

Matúš Pacelt

KAŠTIELSKE NOVINKY

ZO ŽIVOTA OBCE
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PREHLIADKY KAŠTIEĽA PALÁRIKOVO
CENNÍK PREHLIADOK KAŠTIEĽA PALÁRIKOVO 

Dospelá osoba 3,00 EUR
Študent do 18 rokov 1,00 EUR 
Deti do 15 rokov 1,00 EUR 
Dôchodcovia 1,00 EUR 
CENNÍK KAŠTIEĽA PALÁRIKOVO MIMO OTVÁRACÍCH HODÍN 
Skupina ľudí od 1 do 5 osôb 25,00 EUR 
Skupina ľudí od 6 do 10 osôb 40,00 EUR 
Skupina ľudí od 11 do 15 osôb 50,00 EUR 
Skupina ľudí od 16 do 20 osôb 65,00 EUR

OTVÁRACIE HODINY
 1. prehliadka 2. prehliadka

Pondelok:  -  -
Utorok: 11:30 - 12:30 14:00 - 15:00
Streda:  -  -
Štvrtok:  -  -
Piatok:  -  - 
Sobota: 10:30 - 11:30  -
Nedeľa:  -  -

* Možnosť dohodnúť prehliadku mimo otváracích hodín 
* Zodpovedná kontaktná osoba Ing. Magdaléna Haraštová 
* Viac info ohľadom prehliadok kaštieľa Palárikovo na tel. č. 

0908 739 338
* Skupinové prehliadky: od  5 do 20 osôb na skupinu

Výsledky svojej práce záhradká-
ri prezentovali na okresnej výstave 
v Dome kultúry Palárikovo. 15.-17. 
septembra 2018. Bola vyhlásená sú-
ťaž o najkrajšie jablko a hrušku okre-
su. Z celkového počtu 191 jabĺk z 8 
obcí a miest: Šurany, Lipová, Bánov, 
Mužla, Dolný Ohaj, Maňa a Palári-
kovo.
1. miesto získalo jablko odrody Šam-
pión pestovateľa Štefana Švajdu z 
Lipovej,
2. miesto odroda Gloster pestovateľa 
Ing. Igora Rezdoviča z Palárikova, 

3.miesto odroda Bohemia Ing. Mariána Záhoráka zo Šurian, 
4. miesto odroda Mutsu Dušana Žigraia z Úľan n/Žitavou, 
5. a 6. miesto odrody Jonagold a Gold spur  Márie Heregovej 

z Palárikova,
7. miesto odroda Granny Smidt Juraja Kmeťa z Úľan n/Žitavou.

Z celkového počtu 58 hrušiek získala  1. miesto odroda 
Erika pestovateľa Juraja  Kmeťa z Úľan n/Žitavou, 2. miesto  
odroda Dicolor  Petra Košíka z Palárikova, 3. miesto odroda 
Dicolor Ing. Mariána Záhoráka zo Šurian.

Cenu predsedu OV SZZ získal stôl Školského klubu detí 
Palárikovo. 

Ceny odovzdal v nedeľu 16. septembra 
o 16.hodine predseda OV SZZ Ing. Peter 
Balážovič.

Cenu starostu obce získal stôl p. Evy 
Guzmickej. 

Bola udelená medaila za najkrajšie aran-
žmá – stôl rodiny Cimmermmanovej, naj-
krajší zeleninový stôl – rodina Guzmická, 
najkrajšia zelenina  – stôl rodiny Garajovej. 
Ostatné stoly: rod. Júlie Krajniakovej, rod. 
Jozefa Čerešňu, rod. Karola Čerešňu, rod. 
Jozefa Husku, rod. Dušana Árendáša, rod. 
Radoslava Juríka a stôl Ľudmily Košíkovej 
budú ocenené medailami „krásny stôl“ a 
stôl Violy Abbasovej – „najkrajšie hrozno“. 

V nedeľu popoludní krásny kultúrny 
program pripravili: tanečný súbor „Se-
niorka“, speváčka Lenka Šimková, ktorú 
na gitare sprevádzala  dcéra Lenka a Cyl-
ko Tomšík, ktorý svojím recitovaním, spe-

OKRESNÁ ZÁHRADKÁRSKA VÝSTAVA

ZO ŽIVOTA OBCE
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RECEPTY
· V kuchyni pani Kalincovej ·

vom našej a ruskej piesne zís-
kal uznanie a obdiv všetkých 
prítomných.

Po odovzdaní cien starostom 
obce Mgr. Jozefom Derňárom 
a predsedom OV SZZ Ing. Pet-
rom Balážovičom nasledovalo 
pohostenie a tombola. Na dob-
rú náladu hrala Lenka Šimko-
vá a bol  pripravený burčiak. 
Výstava zvierat bola zastúpená 
mladým chovateľom Maximi-
liánom Kollárom , ktorý prinie-
sol 2 zajacov, morské prasiatko, 
korytnačku a 2 papagáje.

Ospravedlňujeme sa Miro-
slavovi Tóthovi, ktorý bol ochotný ukázať svoje zvieratá, ale 
pre náročnú prípravu a nedostatok klietok odkladáme túto vý-
stavu na budúci rok.

Návštevníkom sa najviac páčil stôl rod.Cimmermanovej – 
48 hlasov , stôl rod.Garajovej – 27,hlasov, stôl rod.Guzmickej 
25 hlasov. 

Najkrajšie jablká sa poslali na celoslovenskú výstavu do 
Trenčína. Ostatné ovocie sme venovali ZŠ s MŠ Karola Str-
meňa v Palárikove .

Ďakujeme všetkým vystavovateľom, účinkujúcim a náv-
števníkom .

Preds. ZO SZZ Ľudmila Košíková

1. Pečené teľacie na víne
- suroviny: 600 g teľacieho mäsa v celku, 3 cibule, 3 farebné 

papriky, 3 strúčiky cesnaku, soľ, celá rasca, mleté farebné 
korenie, sušený rozmarín, olej, bobkový list, mäsový 
vývar, biele víno, 

- postup prípravy: teľacie mäso v celku osolíme, posypeme 
mletým farebným korením, sušeným rozmarínom a 
opečieme v panvici na oleji zo všetkých strán. Opečené 
mäso preložíme do zapekacej misy, posypeme celou 
rascou, pridáme bobkový list, podlejeme trochou bieleho 
vína, prikryjeme alobalom a dáme piecť do rúry vyhriatej 
na 180°C.  Ošúpané cibule s farebnými paprikami 
pokrájame, osolíme a opečieme v panvici na oleji. 
Opečenú zeleninu spolu s olúpanými strúčikmi cesnaku 
vložíme do zapekacej misy k mäsu, podlejeme mäsovým 
vývarom a dopečieme. Zapečené mäso pokrájame na pláty 
a podávame so zeleninou a s ryžou.

2. Hríbovo–horčicové pláty
- suroviny: 4 pláty bravčového mäsa, 2 PL kremžskej 

horčice, 2 PL plnotučnej horčice, 1,5 dl kyslej smotany, 1 
cibuľa, 100 g šampiňónov, hladká múka, soľ, olej, mleté 
čierne korenie, nové korenie,

- postup prípravy: mäsové pláty naklepeme, osolíme, 
okoreníme, prudko opečieme na rozpálenom oleji a 
preložíme do pekáča. Vo zvyšnom výpeku speníme 
nadrobno nakrájanú cibuľu so šampiňónmi, ktorými 
prelejeme plátky. V extra miske zmiešame obe horčice so 
štipkou soli a novým korením. Zmesou potrieme mäso a 

upečieme v rúre predhriatej na cca 190°C. Potom mäso 
vyberieme a výpek nalejeme do smotany rozmiešanej s 
múkou. Chvíľu povaríme. Hotovou omáčkou polejeme 
mäso a podávame s ryžou alebo zemiakmi.  

3. Pečené kolienko
- suroviny: 1,5 kg údeného bravčového kolena, 1 PL mletej 

červenej papriky, 2 bobkové listy, 4 strúčiky cesnaku, 
korenie, soľ, 1,5 dl piva,

- postup prípravy: do hrnca s vodou vložíme koleno. 
Pridáme bobkový list, korenie, cibuľu a 3 celé strúčiky 
cesnaku. Varíme asi 1,5 hodiny. Koleno vyberieme a dáme 
do zapekacej formy. Osolíme a posypeme mletou paprikou, 
potrieme pretlačeným cesnakom a pivom. Pečieme vo 
vyhriatej rúre pri teplote 180°C. Servírujeme s pečivom, 
chrenom a horčicou.

4. Zapekané filé s jablkami a syrom
- suroviny: 800 g sumca afrického (filé), 400 g jabĺk, 200 g 

tvrdého syra, 80 g masla, soľ, plátky pomaranča na ozdobu,
- postup prípravy: sumca afrického rozporciujeme na tenšie 

plátky, prepolené jablká zbavíme jadrovníkov a pokrájame 
na mesiačiky, syr nastrúhame na hrubo. Rybie filé z oboch 
strán osolíme a preložíme do zapekacej misy, potretej 
maslom. Navrch poukladáme jablká, zvyšné kúsky masla 
a posypeme nastrúhaným syrom. V rúre predhriatej na 
170°C pečieme 20 až 25 minút. Pred podávaním ozdobíme 
jednotlivé porcie pomarančovými plátkami. 

Dobrú chuť želá Bc. Alžbeta Kalincová

ZO ŽIVOTA OBCE
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· Múčniky podľa pána Sedláčka - KOKOSOVÁ ROLÁDA ·

ZO ŽIVOTA ŠKOLY

Suroviny: 5 vajíčok, 5 PL práškového cukru, 6 PL polohru-
bej múky, polovica ČL prášku do pečiva, 1 PL oleja, 2 PL 
vlažnej vody

Plnka: 250 g Hery alebo masla, práškový cukor podľa chuti, 1 
vanilkový cukor, 4 PL kokosu, slivkový alebo jahodový lekvár. 

Postup prípravy: Žĺtky oddelíme od bielkov. Žĺtky vyšľaháme 
s cukrom do peny. Primiešame k nim olej, vodu, prášok do 
pečiva a preosiatu múku. Nakoniec opatrne primiešame tuhý 
sneh z bielkov. Cesto vylejeme na plech vystlaný papierom na 
pečenie a pečieme vo vyhriatej rúre pri 180°C asi 20 minút.

KRÉM: Medzitým, ako sa korpus pečie, si pripravíme plnku. 
V miske vymiešame spolu maslo, cukor, vanilkový cukor a 

kokos dohladka. Keď sa cesto upečie, opatrne ho preložíme 
na pracovnú dosku a stiahneme z neho papier na pečenie. 
Cesto položíme na suchú a čistú utierku a zrolujeme do ro-
lády. Necháme ho takto vychlad-
núť. Vychladnuté cesto potrieme 
lekvárom a krémom. Necháme 
si trochu krému, nenatrieme naň 
všetko. Opatrne zvinieme do 
rolády a so zvyškom krému po-
trieme celú roládu a posypeme ju 
kokosom. Môžeme ju dať stuh-
núť do chladničky na 2 h alebo 
hneď podávať. 

NIEČO SA KONČÍ, NIEČO SA ZAČÍNA...
Skončili sa prázdniny a začal sa nový 

školský rok. Rok naplnený novými zážit-
kami s novými ľuďmi a rok naplnený no-
vými predsavzatiami i snami do budúc-
nosti. Celé prázdniny prebiehala príprava 
naň – upratovalo sa, opravovalo sa, skráš-
ľovalo sa a aj brigádovalo sa. V deň pra-
covného voľna ochotní rodičia, učitelia,  
priatelia školy, ba dokonca i žiaci obe-
tovali svoj voľný čas, aby upravili areál 
školy. Nelenili a prinesenými nástrojmi, 
náradiami klčovali, strihali, rúbali, zame-
tali všade tam, kde bolo treba. Osobitne 
im ďakujeme v samostatnom článku.

Do našej krásne vyzdobenej školy a 
ešte krajších tried nastúpili noví prváči-
kovia po prvýkrát. Dobre pripravení pani 
učiteľkami z materskej školy budú získa-
vať nové vedomosti ďalších deväť rokov.

Škola je miestom, kde učitelia a žiaci 
tvoria jeden celok a kde pochopenie, vzá-
jomná tolerancia a vzdelanie sú základom 
ich spolužitia. „Veď vzdelanie je najsil-
nejšia zbraň, ktorú môžeme použiť, aby 
sme zmenili svet.“ Ale treba dodať, že je 
potrebné meniť ho, a to najmä k lepšiemu.

Úspešní ľudia hovoria, že ich dobré 

výsledky v živote sa skladajú z piatich 
percent talentu a z deväťdesiatich pia-
tich percent tvrdej práce. 

Som veľmi rád, že učitelia sa vo svo-
jej práci snažia túto životnú filozofiu 
dôsledne napĺňať. Naše učiteľské povo-
lanie je naozaj poslaním, ako sa často o 
ňom hovorí. Aj preto treba i našim uči-
teľom -mojim kolegyniam a kolegom 
popriať, aby sa im v náročnej učiteľskej 
práci tu na škole darilo.

A čo popriať v novom školskom roku 
veľkému živému organizmu, spoločen-
stvu - žiakom a učiteľom? Snáď to, aby 
sa deti a žiaci učili trpezlivo „kráčať  
za vzdelaním krok za krokom“. Aby sa 
„učili obetavosti, pracovitosti, láske, 
poctivosti a tolerancii“.

No predovšetkým, aby sme ich aj 
naučili vážiť si dobro, úprimnosť, obe-
tavosť, spravodlivosť a lásku, ktoré dá-
vajú životu pravý zmysel. 

Ukážme našim žiakom, že si každú 
ich snahu naozaj ceníme, a pomôžeme 
im tým získať odvahu, aby si s problé-
mami vždy poradili.

Nech porozumenie, tolerancia a po-

chopenie sú našimi najmocnejšími spo-
jencami na spoločnej ceste za vzdelaním.

K tomu nám všetkým v novom škol-
skom roku prajem len to najlepšie.

Mgr. Boris Holič,
riaditeľ školy

Vedenie ZŠ s MŠ K.Strmeňa v Palári-
kove ĎAKUJE týmto brigádnikom:

Ing. Igor Rezdovič /ZR/, rodina To-
máša Slivoňa, pán Igor Derňár, pán Mi-
loš Slivoň, pán Marek Záležák, dipl. s. 
Jana Krížová, pán Š. Figura, rodina Kriš-
tofová, rodina Machová, pán Cirok, pani 
Lenka Šimková, pán Andrej Markusek, 
pani Bažaličková, pani učiteľky:  Rezdo-
vičová, Horváthová, Hindická, A. Jančá-
rová, Bokrošová, Dubcová, Krištofová, 
Šlahorová, Pereiová, J. Jančárová, Sli-
voňová, Lukáčová, nepedagogickí pra-
covníci - J. Dubec, P. Jančár, žiaci: Len-
ka Šimková - 7.A, Matej Krištof – 8.A, 
Stela Krištofová - 5.A,  Samuel  Jančár 
– 7.A, Samuel  Fehér - 9.A, Juraj  Košírel 
– 6.B, Zuzana Košírelová – 4.B, Vanesa 
Csonková – 1.A, Ondrej Csonka - 5.A, 
Marián Cvik – 5.A, Adam Jančár - 6.B.

2. októbra 2018 sa s finančnou 
podporou Nitrianskeho samospráv-
neho kraja uskutočnila spevácka 
súťaž  S piesňou na perách. Išlo o 
karaoke show, ktorej sa zúčastnili ta-
lentovaní žiaci našej školy a venujú 
sa spevu i v rámci krúžku. 

Po predvedení jednej ľubovoľnej 
piesne volili žiaci najlepšieho sólo spe-
váka alebo duo. Víťazom spomedzi 
jednotlivcov sa stala Nikola Berkešová 
z 9.A a najlepší duet zaspievali Nataša 
Šlahorová (7.B) a Lenka Šimková (7.A). 
Žiaci spievali  pod taktovkou pani uči-
teľky Slavomíry Slivoňovej, ktorá usku-
točnila spomínaný projekt S piesňou na 
perách. Na realizáciu akcie sa zakúpil 
notebook a dataprojektor z poskytnutých 
dotácií NSK na podporu kultúry.

S PIESŇOU NA PERÁCH
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EXKURZIA DO MÚZEA HOLOKAUSTU

20. septembra 2018 žiaci deviateho ročníka navštívili Mú-
zeum holokaustu v Seredi pri príležitosti Pamätného dňa obetí 
holokaustu a rasového násilia, ktorý bol 9.septembra.

V prostredí bývalého pracovného a koncentračného tábora v 
Seredi, ktoré predstavuje autentické miesto viažuce sa k tragické-
mu obdobiu riešenia židovskej otázky na Slovensku, si naši de-
viataci prezreli fotografie, predmety z tohto historického obdobia 
a odfotili sa vo vystavenom dobytčom vagóne, v ktorom odvážali 
Židov do koncentračného  tábora Auschwitz (Osvienčim).

Prehliadku spojili i s prezentáciou a diskusiou na tému 
Deti a holokaust, ktorú viedol pracovník a sprievodca múzea 
Mgr. P. Vanko. Po obsažných a užitočných informáciách sa 
premiestnili do konkrétnych budov, ktoré dýchali históriou. 
Veľké dobové fotografie dotvárali smutnú atmosféru miesta a 
zachované predmety z krvavých rokov vyrážali dych hádam 
každému návštevníkovi. 

A deviataci  s pani učiteľkou S. Slivoňovou odchádzali z pa-
mätného miesta so znamienkom na duši a s tichou spomienkou 
na všetkých, ktorým sa tu ublížilo...

Ich hlavným cieľom bolo spoznávanie 
Bratislavy a to nielen po stránke zeme-
pisnej, no tento "náučný" výlet sa spojil i 
s aktuálnymi "osmičkovými" výročiami. 
A čo všetko žiaci videli? Najprv Slavín 
- miesto pokoja a odpočinku ruských 
vojakov, hrad s jeho stáročnou históriou 
a po prechádzke starým mestom žiakov 
zaujali dobové fotografie z roku 1968 pri 
Prezidentskom paláci.

V tento deň počasie všetkým prialo a aj 
atmosféra nášho veľkomesta si podmani-
la i našich deviatakov svojimi pouličnými 
hudobníkmi a atrakciami. Bezpochyby si 
vychutnali dlhšiu prechádzku a odniesli si 
kopu nových zaujímavých zážitkov.

Slavomíra Slivoňová

DEVIATACI V BRATISLAVE
Žiaci deviateho ročníka v rámci predmetov dejepis a geogra-

fia absolvovali dňa 27. septembra 2018 exkurziu do nášho hlav-
ného mesta pod vedením pani učiteľky Ing. Tatiany Krištofovej. 
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DEŇ JABLKA
V súčasnosti sa zdá, že zdravé stravovanie a konzumácia ze-

leniny a ovocia ustupuje do úzadia. Deti nejedia  tieto vitamí-
nové bomby, nevedia, aké dôležité je pre ich zdravie a imunitu 
jesť jablká, hrušky, mrkvičku... Preto ich k tomu musíme viesť. 

A tak sa i tento rok  18. septembra  2019 na našej škole 
uskutočnil Deň jablka. Hodiny sa tematicky zaoberali 
jabĺčkami, na matematike sa počítali jabĺčka, na hudobnej  
sa spievali piesne o jabĺčku a počas prestávok sa rozdávali 
nakrájané jabĺčka. Niektoré deti sa priznali, že v živote 
nepojedli toľko tohto zdravého ovocia ako teraz. Prváci až 
deviataci „jabĺčkovo“ voňali, pani učiteľky „jabĺčkovo“ učili a 
symbolom tohto dňa sa stalo krásne JABLKO.

Za sponzorský zdravý dar jabĺk ďakujeme záhradkárom z Pa-
lárikova, ktorí zorganizovali výstavu v kultúrnom dome a jabĺč-
ka i jablčiská po ukončení akcie venovali našej základnej škole 
na Deň jablka a za uskutočnenie úspešnej zdraviu prospešnej 
aktivity na škole patrí poďakovanie pani učiteľke T. Krištofovej. 

Slavomíra Slivoňová

CEZPOĽNÝ BEH
Tento rok sa Majstrovstvá okresu v cezpoľnom behu konali 

3.októbra.2018 v Nových Zámkoch na Sihoti. 
Našu základnú školu reprezentovali: Nina Baďurová, Van-

da Kopaszová, Tamara Pappová, Lucia Markusková, Lukáš 
Markusek, Tomáš Nemeš, Sebastián Beňo, Viktor Tatár, Si-
mon Hatina, Kamil Šilhavík. Najlepšie spomedzi jednotlivcov  
sa darilo Vande Kopaszovej, ktorá sa umiestnila na 8.mieste. 
Družstvo mladších žiačok v zložení Kopaszová, Markusková a 
Pappová sa umiestnilo v súťaži družstiev na 4.mieste. 

PaedDr. M. Tóthová

∙ FLORBAL SK LIGA ∙
Do projektu fl oorball SK LIGA sa zapojili žiaci a žiačky na-

šej základnej školy pod vedením PaedDr. Miroslavy Tóthovej.
Žiačka našej palárikovskej zá-

kladnej školy Kajka Pálešová sa 
13. 10. 2018 zúčastnila behu šu-
rianskej desiatky. V kategórii roč-
níkov narodenia 2009 - 2010 sa 
umiestnila na krásnom 3. mieste. 
Gratulujeme!

ŠURIANSKA DESIATKA 
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KÚSOK WESTERNU 
NA ZÁKLADNEJ ŠKOLE K.STRMEŇA S MŠ V PALÁRIKOVE

Dňa 16.10.2018 dostal Ranč Mohykán pozvanie od detí zo 
Žiackeho parlamentu pod vedením pani učiteľky Mgr. Zuzany 
Krnáčovej na prednášku o westerne, jazdení a koňoch do ško-
ly. Aby si dokázali žiaci čo najviac predstaviť, o čom sa ho-
vorilo v prednáške, okrem prezentácie na tabuli mali v triede 
vystavené pomôcky pre jazdca či výstroj pre koňa. 

Žiaci z 5.A. nevedeli odtrhnúť oči najmä od westernové-
ho sedla, ktoré mali možnosť na konci prezentácie aj skúsiť 
zodvihnúť, čo sa nepodarilo každému, pretože sedlo váži až 
16 kg. Skúšali si aj roztočiť detské trikové laso, a tu mnohí z 
nich preukázali svoju šikovnosť a išlo im to veľmi dobre. Deti 
s úžasom počúvali prednášku o tom, ako vznikol Ranč Mohy-
kán, čím sa zaoberáme a aké možnosti ponúkame na ranči. Do-
zvedeli sa nové informácie o tom, odkiaľ je pôvod westernu, 

prečo sa odlišuje od iných jazdeckých športov a aké disciplíny 
sa jazdia v tomto športe. Na konci hodiny sa deti preskúša-
li, ako pozorne počúvali na malom kvíze, kde odpovedali v 
skupinkách na otázky a po vyhodnotení kvízu boli odmenení 
malou pozornosťou od Ranču Mohykán a sladkosťou od pani 
učiteľky. Mnohí žiaci aspoň raz na ranči už boli či na wes-
ternových pretekoch, Kovbojskom dni alebo aj Country bále 
spolu s rodičmi, so starými rodičmi či kamarátmi. Dokonca v 
danej triede piatakov boli aj deti, ktoré absolvovali cez leto na 
ranči detský tábor. Letné tábory Ranč Mohykán organizoval 
toto leto prvýkrát v spolupráci s pani učiteľkou Mgr. Zuza-
nou Krnáčovou, ktorá na základnej škole v Palárikove vyučuje 
angličtinu. Počas leta bolo niekoľko detských táborov, či už 
týždenných alebo denných a aj o aktivitách počas nich sa deti 
dozvedeli na prednáške a najradšej by sa už prihlásili na bu-
dúce leto. Kedže počas týchto dňov v areáli ranču si aj na bu-
dúci rok budú môcť vyskúšať starostlivosť o koníky, naučia sa 
jazdiť alebo sa zdokonalia v jazdení. Okrem jazdenia je plno 
aktivít, ktoré deťom spestrujú dni v prírode na našom ranči. 

Touto cestou by som chcela ešte raz poďakovať za pozvanie 
na základnú školu v Palárikove Žiackemu parlamentu. Dúfam, 
že prednáška žiakov oslovila a radi navštívia Ranč Mohykán 
nielen pri verejných podujatiach, ktoré plánujeme aj v budú-
com roku, ale budú mať záujem o spestrenie si svojho voľného 
času jazdením na koňoch, čo prináša regeneráciu duševných aj 
fyzických síl u človeka.

Ing.Silvia Ferenczi,
majiteľka Ranču Mohykán

SVETOVÝ DEŇ ZVIERAT
4. október si verejnosť pripomína od roku 1931 ako Sveto-

vý deň zvierat - World Animal Day (WAD). Bol vyhlásený na 
konferencii ekológov vo Florencii. Spočiatku mal upozorniť 
na kritickú a neutešenú situáciu ohrozených druhov živočí-
chov. Až neskôr sa začal vzťahovať na všetky druhy zvierat 
bez rozdielu. Cieľom Svetového dňa zvierat je zlepšenie ži-
votných podmienok zvierat po celom svete. Od tridsiatych ro-
kov každoročne pripravujú organizácie zamerané na ochranu 
zvierat, útulky pre zvieratá i jednotlivci podujatia, ktorými sa 
snažia naplniť poslanie WAD.

Aj členovia DO - Fénix Trnovec nad Váhom z našej školy 
sa rozhodli podporiť túto akciu a svoj voľný čas v sobotu strá-
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vili  v Malkia Parku v Orechovej 
Potôni. Viacero druhov zvierat 
zachránených z cirkusov, od sú-
kromných osôb či ZOO tu našlo 
útočisko a dôstojné podmienky.

Nájdete tu množstvo zaujíma-
vých a vzácnych zvierat, mačko-
vité šelmy, ovce, kozy, zajace, 
opice, lamy, ťavy, surikaty, klo-
kana a rôzne iné druhy.

O stravovacích návykoch a ape-
títe šeliem sme sa dozvedeli v špe-
ciálnom programe komentované 
kŕmenie. Zvieratá sú zvyknuté na 
ľudí a na hluk, mohli sme ich po-
hladiť, kŕmiť aj odfotiť sa s nimi. 
Mali sme jedinečnú možnosť za-
žiť atmosféru blízkosti zvierat v 
nádhernom prostredí a stráviť svoj 
voľný čas užitočne. 

PaedDr. Miroslava Tóthová

AKTIVITY V ŠKOLSKOM KLUBE 

Horúce prázdninové dni sa pomaly skončili a začal sa nový 
školský rok. A v ŠKD sme sa už tešili na ten deň, keď nastane 
chýbajúci džavot v družinách. 

Každý rodič si praje, aby jeho dieťa využívalo svoj voľný 
čas efektívne a najmä bezpečne. V našich školských kluboch 
sú deti pod odborným dozorom, relaxujú po vyučovaní, rozví-
jajú si svoje záujmové zručnosti a talent. Cieľom a poslaním 
výchovy školského klubu detí je individuálny a spoločenský 
rozvoj dieťaťa. Všetky činnosti umožňujú deťom aktívny od-
počinok. Čas strávený v ŠKD je naozaj skvelý. Na deti čaka-
jú nové zážitky, kamaráti, nové priateľstvá, pre niektoré deti 
nové pani učiteľky či pani vychovávateľky. Naším hlavným 
cieľom je, aby sa deti v klube cítili spokojne, aby sa vytvárali 
dobré vzťahy a domov vždy odchádzali s úsmevom. 

Začal september a s ním prichádza i nové ročné obdobie – 
jeseň. Hoci jeseň symbolizuje pochmúrnosť, jej pestré farby 
dokážu rozžiariť celý kraj. Pestré sú aj aktivity detí, ktoré ne-
zaháľajú a zmysluplne využívajú všetok čas. 

Jednou z aktivít sú aj vychádzky pestrofarebnou prírodou, 
hry na detských ihriskách, pri ktorých relaxujú na čerstvom 
vzduchu a užívajú si jesenné slnečné lúče plnými dúškami. 
Rôzne zmyslové a spoločenské hry deťom umožňujú lepšie sa 
spoznať navzájom. 

Tvorivé dielne sú veľmi pestré a zaujímavé. Deti sa aktívne 
zapájajú do všetkých aktivít. Výstavka prác detí je fakt úžasná. 
Výsledkom je krásne vyzdobená družina. 

V septembri sme sa zúčastnili i výstavy v dome kultúry, kde 
„záhradkári“ vystavovali krásnu úrodu. Prvýkrát sa do tejto 
výstavy zapojili i deti z ŠKD. Získali cenu od predsedu, za čo 
sa i touto cestou chceme poďakovať.
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Po výstave sme si s deťmi urobili perfektný piknik na škol-
skom dvore. Použili sme ovocie a zeleninu, ktorú priniesli deti 
na výstavu. Deti s úsmevom "baštili" všetky zdravé vitamíny.

Počasie nám prialo a nechýbala ani každoročná Šarkaniáda. 
Deti si vlastnoručne vyrobili svojich šarkanov a radostne sa 
preháňali po školskom dvore. 

Nesmiem zabudnúť i na vystúpenie pre starkých v našom 
hospici. Deti pripravili program, aby im vyčarili úsmev a ra-
dosť v očiach. Veríme, že sa im pásmo s tancom, recitovaním 
i spevom páčilo. Na deti čakala sladká odmena. Tešíme sa už 
teraz na ďalšiu návštevu. 

Takto sa spoločne tešíme z farebnej jesene. Pred nami je 
ešte veľa času, kedy nás čakajú zaujímavé aktivity. Našou sna-
hou bude, aby bolo vytvorené harmonické prostredie pre deti, 
kde  budú nachádzať priestor na relax, oddych, zaujímavé čin-
nosti, aktivity a mnoho iných činností. Aby sa učili i pozitívne 
myslieť, vzájomne sa tolerovať a vďaka hravej forme učenia 
získavali dostatok sebavedomia vo vlastné schopnosti. 

Verím, že v našom školskom klube bude celý rok vládnuť 
pohoda, relax, tvorivosť, radosť a úsmev...

Jarmila Žirková

ZO ŽIVOTA ŠKOLY
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ŠÍPKOVÝ TURNAJ

Dňa 22. 09. 2018 sa uskutočnil v telocvični ZŠ s MŠ K. 
Strmeňa šípkový turnaj organizovaný OLD BOYS Palárikovo. 
V nie príliš priaznivom počasí sa ho nakoniec zúčastnilo 23 
súťažiacich. Súťažiaci boli žrebom rozdelení do štyroch kvali-
fikačných skupín. Po náročných súbojoch v skupinách boli ná-
sledne podľa umiestnenia v skupinách nasadení do „pavúka“. 
Vo vyraďovacej časti to boli súboje už len o jednom zápase. 
Súboje boli plné emócií, radosti z víťazstva až po sklamanie 
po vyradení. Víťazom a zároveň obhajcom minuloročného tur-
naja sa nakoniec stal M. Tomšík pred P.  Kucharom a I. Rezdo-
vičom, „zemiaková“ medaila sa nakoniec ušla M. Lackovi. 
Počas celého turnaja vládla skvelá priateľská atmosféra. Celá 
akcia bola obohatená fantastickým gulášom, ktorý nám navaril 
„doktor Jeseter“.

STANO MOČKOR – VICEMAJSTER SVETA
V dňoch 16. – 23. septembra sa v maďarskom meste Eger 

odohrali Majstrovstvá sveta federácie GPC v silovom trojboji. 
Stanovo víťazstvo a  zlatá medaila  z  Majstrovstiev Európy vo 
Francúzsku (v máji tohto roku) mu  zabezpečili  kvalifikáciu 
na tieto Majstrovstvá sveta v samostatnej disciplíne: tlaku na 
lavičke.  V uvedenej disciplíne  so zdvihnutou váhou 205 kg 
obsadil vo svojej  kategórii krásne druhé miesto a tým vybo-
joval pre Slovensko striebornú medailu. V absolútnom hod-
notení mužov do 23 rokov z takmer päťdesiatich pretekárov z 
celého sveta obsadil 4. miesto. 

Vzhľadom na to, že Stano pred súťažou musel schudnúť 
cca 6 kg do určitej váhovej kategórii, jeho výkon bol slabší, 
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ako predpokladal, nakoľko na tréningoch sa mu darilo dvíhať 
v tlaku na lavičke 215 kg. Je to pre neho motivácia k ďalším 
poctivým tréningom, aby v nasledujúcej súťaži už jeho výkon 
bol taký, aby s ním bol aj on spokojný. 

Stanova  nasledujúca súťaž bude tento raz na Slovensku v 
Trnave, a to Majstrovstvá sveta federácie WUAP, kde bude 
súťažiť 19. októbra 2018. 

VLADIMÍR SUCHOPA – „ŠPORTOVEC NA KOLESÁCH“
Vladimír Suchopa sa nevzdal športu ani vo svojej život-

nej situácii. Pred viac ako 3 desiatkami rokov osedlal svoj-
ho „dvojkolesového tátoša“ a prijal výzvu súťažiť na rôznych 
športových podujatiach určených pre zdravotne postihnutých 
športovcov. Plný elánu a chuti športovať často obsadzuje po-
predné miesta v hodnotení, dokonca víťazné.

 Je členom športového klubu zdravotne ťažko postihnutých  
v Nitre, ktorý združuje športovcov takmer všetkých športo-
vých disciplín – od lukostreľby až po stolný tenis. V Palári-
kove je členom obecnej organizácie Slovenského zväzu in-
validov. Najprv začal súťažiť na celoštátnej úrovni v českej 
Hrabyni. Ako vraví pán Suchopa, práve tu ho ošetrovatelia a 
tréneri presvedčili, aby sa pravidelne venoval športu a rôznym 
pohybovým aktivitám, pretože má na to telesné predpoklady. 
Snažili sa ľudí motivovať, aby sa neopúšťali a ľahšie sa vyrov-
návali so svojím handicapom. 

A keď otvorili Národné rehabilitačné centrum v Kováčo-
vej, od roku 1987 sa pravidelne zúčastňuje na celoslovenských 
športových hrách zdravotne  postihnutých športovcov. 

Pán Suchopa veľmi ochotne porozprával o tom, ako športu-
je, trénuje a reprezentuje aj našu obec.
Na akej súťaži ste sa zúčastnili prednedávnom a kde?

V tomto roku som v Kováčovej súťažil len 
v basketbale, pretože sa mi zranila ruka a mu-
seli ju operovať. Preto som ostatné tradičné 
disciplíny musel vynechať. 
Ako sa pripravujete na takéto súťaže?

Každý deň trénujem. Na vozíku prejdem 10 
až 12 km, najčastejšie na Žofiu, po parku alebo 
idem na Ľudovítov a späť. Hlavné je neprestať. 
Využívam aj našu posilňovňu v starej materskej 
škôlke. 
V akých disciplínach súťažíte? A v čom ste 
súťažili tento rok?

Šprint na 100 metrov, trojboj – guľa, oštep 
a disk, basketbal, maratón na dva kilometre a 

1000 metrov na handbiku (cyklotrojkolka). Nuž a bez medailí 
som domov nikdy neprišiel. 

Za vyše 30 rokov ich mám toľko, že sa nedajú spočítať. To 
sa nechválim, skrátka tak to je. Možno je to aj tým, že v Ková-
čovej vytvárajú výborné podmienky na športovanie. 
Niekto vás aj trénuje?

Trénujem samostatne, len paraolympionici  - reprezentanti 
majú svojich trénerov a špecialistov, ktorí sa o nich starajú.
Chceli by ste sa v budúcnosti zúčastniť aj na iných súťažiach?

Samozrejme, nebránim sa tomu. Ak príde pozvánka, tak 
pôjdem aj na druhý koniec republiky. Pravda, ak budú aj spon-
zori. V tomto roku ma podporil  pán Ing. Zoltán Černák a pred-
sedníčka OZP SR pani Ing. Magdaléna Mellenová. 

A ešte k otázke: veľká škoda je, že zrušili Memoriál Alexan-
dra Košíka v Šuranoch, ktorý bol neoficiálnymi majstrovstva-
mi Slovenska. Každý rok sa mi tam podarilo vyhrať. 
Aké vaše ocenenia si vážite najviac?

Najviac si vážim víťazstvo práve v spomínaných Šuranoch v 
roku 2007. Podarilo sa mi vtedy poraziť reprezentantov Slovenska.

Za rozhovor ďakuje a veľa šťastia v ďalších súťažiach praje
Slavomíra  Slivoňová
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DOSPELÍ      VII. liga ObFZ NZ
1. kolo Podhájska – Palárikovo 5:2 (2:2) g.: Hausleitner, 

L. Kollár
2. kolo Palárikovo – Štúrovo B 4:3 (3:1) g.: L. Kollár, 

Ölvecký, Polák
3. kolo Pozba – Palárikovo 6:0 (3:0)
4. kolo Palárikovo – Bardoňovo 0:3 (0:2)
5. kolo Rastislavice – Palárikovo 6:1 (5:0) g.: Šimko
6. kolo Palárikovo – Jasová 3:0 (1:0) g.: J. Ďuriš 2, 

Polák
7. kolo Gbelce – Palárikovo 3:2 (0:2) g.: Šiška, L. 

Kollár
8. kolo Palárikovo – Nána 3:1 (1:0) g.: Skyba, Šim-

ko, Návojský
VII. liga ObFZ NZ

KLUB Z V R P Skóre B
1 FK Sokol Pozba 8 7 1 0 28:4 22
2 ŠK Termál Podhájska 8 6 1 1 40:10 19
3 TJ Družstevník Komoča 8 5 1 2 25:11 16
4 OFK Kolta 8 5 0 3 22:18 15
5 FK Slovan Rastislavice 8 5 0 3 18:14 15
6 Futbalový klub FC Bardoňovo 8 4 2 2 26:16 14
7 FC Strekov 8 4 2 2 11:16 14
8 MŠO Štúrovo B 8 4 1 3 31:24 13
9 OTJ Palárikovo 8 3 0 5 15:27 9
10 FK Čechy 8 2 2 4 9:15 8
11 TJ SOKOL Gbelce 8 2 1 5 17:25 7
12 ŠK-Sokol Jasová 8 1 2 5 11:24 5
13 TJ pri OÚ Nána 8 1 1 6 18:34 4
14 ŠK Radava 8 0 0 8 5:38 0

DORAST      VI. liga U-19 ObFZ NZ
1. kolo Palárikovo – Nána 1:2 (1:1) g.: T. Stojka
2. kolo Šurany B – Palárikovo 4:2 (2:1) g.: Vincze, Bre-

zík
3. kolo Palárikovo – SDM Dominik NZ B 2:1 (1:1) g.: 

Vincze, Beňo
4. kolo Palárikovo – Semerovo 2:5 (0:2) g.: Hlozák, T. 

Stojka
5. kolo Andovce – Palárikovo zápas odložený na 30.10.
6. kolo Palárikovo – Pozba Pozba zo súťaže odstúpila
7. kolo Mojzesovo – Palárikovo 8:0 (2:0)
8. kolo Nána – Palárikovo 3:2 (2:1) g.: E. Pecho 2

VI. liga U-19 ObFZ NZ
1 ŠK Šurany B 7 6 1 0 39:11 19
2 OŠK Mojzesovo 7 6 0 1 54:8 18
3 FC SEMEROVO 7 2 1 4 14:39 7
4 ŠK Andovce 4 2 0 2 26:15 6
5 TJ pri OÚ Nána 7 2 0 5 11:52 6
6 SDM Dominik N. Zámky B 6 1 2 3 10:15 5
7 OTJ Palárikovo 6 1 0 5 9:23 3
8 FK Sokol Pozba(odstúpené) 0 0 0 0 0:0 0

STARŠÍ ŽIACI      IV. liga  U-15 ObFZ NZ
1. kolo Palárikovo – Bánov 0:9 (0:6)
2. kolo Veľký Kýr – Palárikovo 8:0 (4:0)
3. kolo Veľké Lovce – Palárikovo 9:0 (4:0)
4. kolo Andovce – Palárikovo 9:0 (4:0)
5. kolo Palárikovo – Tvrdošovce  0:8 (0:2)
6. kolo Dvory n/Žit. – Palárikovo 2:1 (2:0) g.: M. Stojka
7. kolo Palárikovo – Bešeňov 7:2 (5:2) g.: M. Stojka 2, 

Vincze 2, P. Stojka,  Jančár, F. Stojka 
IV. liga  U-15 ObFZ NZ 

1 TJ Lokomotíva Bánov 7 7 0 0 49:4 21
2 ŠK Tvrdošovce 7 6 0 1 35:11 18
3 FC Veľký Kýr 8 6 0 2 32:13 18
4 ŠK Andovce 7 4 0 3 23:20 12
5 TJ Veľké Lovce 7 3 0 4 28:17 9
6 TJ Družstevník Dvory nad Žitavou 7 1 0 6 6:34 3
7 TJ Družstevník Bešeňov 8 1 0 7 8:43 3
8 OTJ Palárikovo 7 1 0 6 8:47 3

MLADŠÍ ŽIACI       IV. liga U-12 ObFZ NZ
1. kolo Veľký Kýr – Palárikovo 7:4 (2:2) g.: Ameti 2, 

Prokopec, Jurík
2. kolo Palárikovo – Bánov 1:20 (1:10) g.: Jurík
3. kolo Zemné – Palárikovo 12:1 (6:0) g.: Jurík
4. kolo Palárikovo – Tvrdošovce 4:3 (3:2) g.: Ameti, Jurík, 

Noskaj
5. kolo voľno
6. kolo Union NZ – Palárikovo 4:1 (1:1) g.: Jurík
7. kolo Palárikovo – Komoča 2:4 (1:2) g.: Jurík 2

IV. liga MŽ U12 ObFZ NZ-skupina C - 
Liga prípraviek K.Salatu

1 TJ Družstevník Komoča 6 6 0 0 41:5 18
2 TJ Lokomotíva Bánov 6 5 0 1 50:18 15
3 TJ AGRO Zemné 6 4 0 2 31:18 12
4 FC Union Nové Zámky 6 2 0 4 19:28 6
5 FC Veľký Kýr 6 2 0 4 13:26 6
6 ŠK Tvrdošovce 6 1 0 5 12:33 3
7 OTJ Palárikovo 6 1 0 5 12:50 3

STOLNÝ TENIS
1. kolo   Vlkas B – Palárikovo 14:4 Šimo-Svrček 2, 
Hlavačka 1, Paulenka 1
2. kolo   Palárikovo – Štúrovo C 5:13 Tomšík 3, Mančík 
2
3. kolo 13.10. S vodín A – Palárikovo
4. kolo 20.10. Palárikovo – Mužla B   o 17:00
5. kolo 28.10. Mužla C – Palárikovo
6. kolo 10.11. Palárikovo – Pribeta A    o 17:00
7. kolo 17.11. Radava A – Palárikovo
8. kolo voľno
9. kolo 1.12. Palárikovo – N. Zámky F   o 17:00
10. kolo 8.12. Dvory n/Žit. B – Palárikovo
11. kolo 15.12. Palárikovo – Zemné/Komoča B   o 17:00
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BUDOVANIE 
NOVEJ TRIEDY MŠ POKRAČUJE

NOVÝ NAKLADAČ Z EUROFONDOV BUDE 
MAŤ VŠESTRANNÉ VYUŽITIE

NA STAROM CINTORÍNE 
SA INTENZÍVNE PRACUJE

OSLÁVENCOM HRALA 
COUNTRY HUDBA Z BRATISLAVY

PRIBUDLA NÁM 
I NOVÁ DRVIČKA BIOODPADU

 ÚČASTNÍCI TRADIČNÉHO 
KONCERTU ÚCTY K STARŠÍM


